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 فولادشهر

واگذاری زمین طبق طرح جوانی جمعیت در فولادشهر
۱۷ پلاک ۴۰۰ متری در طرح جوانی جمعیت در فولادشهر واگذار شد.رئیس کمیسیون مشترک طرح 
جوانی جمعیت و تعالی خانواده مجلس شورای اسلامی در این آیین، با بیان اینکه سهم استان در 
این طرح، تاکنون، کمتر از دو هزار خانوار است، گفت: تاکنون در کشور به ۳۰ هزار نفر زمین واگذار شده 
و پیش بینی می شود این میزان تا پایان سال به ۷۰ هزار نفر برســد.بانکی پور با اشاره به واگذاری 
۱۷ پلاک ۴۰۰ متری به ۸۵ خانواده در شهر فولادشهر گفت: در استان اصفهان باید تا پایان سال، به 
۵ هزار نفر زمین واگذار شود. فرماندار لنجان هم گفت: در این شهرستان ، ۲۲۰ نفر در شهر فولادشهر 
متقاضیِ دریافت زمین در ســامانه ثبت نام کردند که در پایشِ اولیه، ۸۵ خانواده مشمول دریافت 
زمین شدند.حمیدرضا محمدی فشارکی گفت: امروز، زمین های ۴۰۰ متر مربعی به صورت رایگان 
به هر ۵ خانواده واگذار شد که البته، فقط، هزینه آماده سازی این زمین ها پس از تنفس دوساله در 

مدت ۱۰ سال از مالکان دریافت خواهد شد.
 

پایان مسابقات فوتسال بسیج در جرقویه
مسابقات فوتسال بسیج در جرقویه که از هفته ی دفاع مقدس آغاز شده بود، با قهرمانی تیم دشت 

آسمان روستای حسین آباد پایان یافت.
فرمانده حوزه مقاومت بسیج امام سجاد )ع( بخش مرکزی جرقویه گفت: این مسابقات با حضور 
۱۲ تیم از ۳ شهر و ۹ روستای بخش مرکزی جرقویه در سالن ورزشی توحید شهر عشایری نصرآباد 
برگزار شد.سرگرد توکلی گفت: در بازی پایانیِ این مسابقات، تیم های دشت آسمان روستای حسین 
آباد و عشایر شهر نصرآباد به مصاف هم رفتند که در پایان، تیم دشت آسمان موفق شد با نتیجه ۷ 

بر ۴ حریف خود را شکست دهد و قهرمانی شود.
در پایان نیز، تیم های شرکت کننده با حمل تمثال سردار شهید سلیمانی، اقدام غیر ورزشیِ اخیرِ تیم 
الاتحاد عربستان را محکوم کردند.بخش مرکزی شهرستان جرقویه حدود ۲۵ هزار نفر جمعیت دارد.

 

یادواره شهدای شهر محمدآباد
ششمین یادواره ۴۱ شهید شهر محمدآباد جرقویه در سالن اجتماعات شهرداری این شهر برگزار شد.

فرمانده حوزه مقاومت بسیج امام سجاد )ع( بخش مرکزی جرقویه گفت: در این یادواره، از همه  
خانواده های ۴۱ شهید شهر محمدآباد تجلیل شد که متأسفانه، والدین شهدا به جز مادر یک شهید، 
چشم از جهان بسته اند.سرگرد توکلی گفت: در این یادواره، برنامه های فرهنگی متعددی اجرا شد.

شهر محمد آباد جرقویه، حدود ۶ هزار و ۵۰۰ نفر جمعیت دارد.
 

کار آفرینی برای بانوان در روستا
بانوان روستای نهضت آباد نجف آباد، علاوه بر آموزش، ماهانه، ۲۰ هزار دست انواع پوشاک تولید 

می کنند.
به گزارش خبرگزاری صداوســیمای مرکز اصفهان؛ در کارگاه خیاطی این روستا، بیش از ۴۰ نفر از 

بانوان روستایی، هم مدرک معتبر دریافت می کنند و هم وارد بازار کسب و کار و تولید می شوند.
مدیر مجموعه کار آفرینی و اشتغال روستایی و شهری گفت: در این مجموعه، علاوه بر استعدادیابی 
و شناسایی ظرفیتهای خیاطی، مشاغل خانگی، صنایع دستی، صنایع غذایی و تبدیلی کشاورزی، 
بستری مناسب برای آموزش، اشتغال، ایجاد کسب و کار و تولید ایجاد می شود تا بانوان هم سهمی 
در تولید و درآمدزایی داشته باشند.منصوره نجفیان اضافه کرد: تاکنون، بیش از ۵۰۰ نفر در استان 
برای ایجاد اشتغال، کارآفرینی و تولید تحت پوشش این مجموعه قرار گرفته اند که حدود ۱۰۰ نفر از 

آنان، پس از دریافت مدرک معتبر وارد بازار کار شده اند.

سخنگوی دولت در نشست تبیینی عملکرد دولت در خمینی شهر:

فعال شدن مجدد بیش از ۴۰۰ کارگاه و کارخانه  غیر فعال در اصفهان 
سخنگوی دولت گفت: دشمن به دلیل اینکه مردم ما تصمیم گرفتند، 
اســتقلال خود را حفظ کنند، ۴۰ سال اســت که نیروهای نظامی ما را 
تهدید می کند، از رشــد ما در حوزه دارو جلوگیری و انواع تحریم ها را 
لحاظ می کند.بهادری جهرمی در نشســت تبیینی عملکرد دولت در 
جمع مردم خمینی شهر، با اشاره به اینکه دشمنان در دنیای حقیقی، 
توانایی مبارزه با ارزش های والای اسلامی را نداشتند و به قصه گویی 
روی آوردند، اظهار کردند: دشــمنان معتقدند کــه در دنیای حقیقت 
شکســت خورده خواهند بود و هرچند اگر به صــورت مقطعی و کوتاه 
مدت پیروزی هایی را تجربه کنند، اما در دراز مدت شکســت خواهند 

خورد.
وی با اشاره به اینکه اراده خداوند بر این است که ائمه)ع( پیروز نبرد 
حق و باطل باشــند، افزود: راهکار دشــمنان در این نبــرد این بود که 
سرمایه خود را در دنیای مجازی و رسانه ای خرج کنند. در واقع نظام 
سرمایه داری جز به منافع خود فکر نمی کند، بلکه با ابزارهای رسانه ای 
تلاش می کند که ما را دچار اشــتباه محاســباتی کند. دشمن سعی 
می کند در کنار اغواگری، در ذهن من و شما این احساس را ایجاد کند 

که ما شکست خورده ایم .
سخنگوی دولت گفت: دشمن به دلیل اینکه مردم ما تصمیم گرفتند، 
اســتقلال خود را حفظ کنند، ۴۰ سال اســت که نیروهای نظامی ما را 
تهدید می کند، از رشــد ما در حوزه دارو جلوگیری و انواع تحریم ها را 
لحاظ می کند.بهادری جهرمی با بیان اینکــه آمریکا با قدرت نظامی، 
توان رســانه ای ، قدرت اقتصادی، به مصاف ما آمده است تا کشور ما 
پسرفت کند و از زمان شاه مخلوع عقب تر برود، اضافه کرد: نتیجه این 
است که سرعت رشد و توسعه ما در مصادیق متعدد از میانگین سطح 
جهانی بالاتر است.سخنگوی دولت با بیان اینکه متأسفانه دشمن در 
حوزه جنگ رسانه ای، در برخی محورها موفق شــده، افزود: دشمن 
آمار کشته  شده های زمستان اروپا را در رسانه هایش منتشر نمی کند تا 
اروپا را بهشت آمال جلوه دهد. این نشان دهنده  این است که دشمن 
در دنیای مجاز کارش را خوب انجام می دهد.بهادری جهرمی، با تأکید 
بر اینکه در حوزه فرهنگی قطعاً دست ما غنی تر از غرب است، تصریح 
کرد: ما نیز مشکلات و مســائلی در کشــور داریم، اما خسران زده ی 
محض آنگونه که رسانه ها گفتند، نیستیم. بحران هایی که در ۴۰ سال 
گذشته پشت سر گذاشته ایم، نشان دهنده  این است که ما بحران های 

فعلی را نیز  حل و فصل خواهیم کرد.
او ادامه داد: ترفند دشمن این است که احساس عدم توانایی در حل 
مسائل را در مســئولین و مردم ما ایجاد کند تا برای سازش دستی به 

طرف آنان دراز کنیم.سخنگوی دولت با بیان اینکه متأسفانه در برخی 
ادوار اشتباهاتی رخ داده  اســت، افزود: در جنگ، شکست و پیروزی 
توأمان اتفاق می افتد. ما در دهه گذشــته اشــتباهی مرتکب شدیم و 
برای رفع تحریم ها سازش کردیم. در حین مذاکره باز هم ما را تحریم 
می کردند، اما از این اتفــاق عبرت نگرفتیم. هــدف این بود که چرخ 
اقتصاد بچرخد، اما نتیجه ای حاصل نشد.بهادری جهرمی با اشاره به 
اینکه میانگین تورم چهارســال منتهی به شهریور سال ۱۴۰۰ که شروع 
دولت سیزدهم بود، از صد سال گذشته ایران بالاتر بوده است، افزود: 
آخرین بار این تورم وقتی متفقین کشور را اشغال کرده بودند، رخ داد. 
رشد اقتصادی ما در دهه ۹۰ تقریباً نزدیک به صفر است. نتیجه برجام 
و مذاکره با غرب این است که سرانه درآمد ثابت باقی مانده و هزینه ها 
افزایش یافته اســت.او افزود: مقام معظم رهبــری می فرمودند که 
شبکه ملی اطلاعات را فعال کنید، اما دولت قبل زیرساخت ها را برای 
فعالیت پلتفرم های خارجی افزایش می داد.سخنگوی دولت در ادامه 
به بخشی از پیشرفت های دولت اشاره کرد و افزود: در اصفهان بیش از 
۴۰۰ کارگاه و کارخانه  غیر فعال، مجدداً فعال شده است و در کل کشور 
بیش ار ۴ هزار کارخانه و کارگاه فعال شدند.وی ادامه داد: بیکاری از 
نزدیک ۱۰ درصد تا حدود ۸ درصد کاهش یافت. رشد اقتصادی تقریباً 

در آخرین آمار از نزدیــک صفر، به ۲/۶ درصد افزایش یافته اســت. 
نتیجه  این بود که درآمد مالیاتی دولت نیــز افزایش یافت و فروش 
نفت نیز افزایش پیدا کرد. نرخ رشد نقدینگی، ۴۰ درصد بود و اکنون به 
۲۶ درصد رسیده است. تورم ۶۰ درصد اکنون به ۴۰درصد رسیده این در 
حالی است که بحران های جهانی و داخلی را تجربه می کردیم. اکنون 

شاهد ثبات نسبی بازار ارز و خوردو هستیم.

مشکلات امروز نتیجه سیاست گذاری های دیروز است
بهــادری جهرمی با بیان اینکــه دولت در این ۲ ســال در حال جبران 
عقب ماندگی دوره های قبل بود، اظهار کرد: الحمدا... مسیر رو به رشد 
اســت. یک دهه را طی ۲ سال نمی شــود جبران کرد و هرچه در توان 

دولت بود، انجام شد.
وی خاطرنشــان کــرد: حواس مان باشــد که دشــمن مــا را دچار 
اشــتباه محاســباتی نکند. اگر ما امروز مشــکلاتی داریــم، نتیجه 
سیاســت گذاری های دیروز است. باید مســئله را درست بشناسیم. 
اگر مسیر ما همان مســیر دیروز بود، دشمن تمام قد به دولت و نظام 
حمله ور نمی شــد، آن هم حملاتی که در گذشته نمونه نداشته است و 

این نشان می دهد که ما در مسیر درستی هستیم.

فرمانده انتظامی نطنز از ۴۴۴۲ تماس مردم نطنز با 
سامانه ۱۱۰ خبر داد و گفت: کشفیات مواد مخدر در 

نطنز ۸۰۰ درصد افزایش یافت.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از نطنز، سرهنگ مهدی 
کریمی در جمع خبرنگاران از کاهش ۵۷ درصدی 
سرقت احشام در شش ماه نخست امسال به نسبت 
مدت مشابه سال گذشــته خبر داد و اظهار داشت: 
این اقدام با پیشگیری، دستگیری ها و همکاری و 

تعامل دامداران با پلیس میسر شده است.
وی با اشاره به دســتگیری باند سرقت احشام، در 
شهرســتان نطنز افزود: این باند سارق احشام در 
شهرســتان نطنز که بیشــتر آن ها غیربومی بودند، 
نزدیک به یک سال با اشــرافیت نیروهای پلیس 

شهرستان رصد می شدند.

سرهنگ کریمی با بیان اینکه ســرقت از منازل در 
نطنز نیز در این مدت با پیشگیری و دستگیری های 
انجام شده نسبت به مدت مشــابه سال قبل ۴۵ 
درصد کاهش داشته است، تلکید کرد: سرقت های 
خرد هم در شهرستان نطنز ۳۶ درصد کاهش کاهش 

یافته است.
فرمانــده انتظامی شهرســتان نطنز در راســتای 
پیشــگیری از ســرقت به مردم توصیه کرد: برای 
جلوگیــری از ســرقت، اقــدام به نصــب دزدگیر، 
دوربین مدار بسته و سرکشی دوره ای از باغ ها کنند 
و اتاقک هــای داخل باغ ها به فامیل های ســاکن 

بسپارند.
سرهنگ کریمی با بیان اینکه طی شش ماه نخست 
ســال تعداد چهار هــزار و ۴۴۲ تماس با ســامانه 

۱۱۰ پلیس گرفته شده که ســه هزار و ۵۰۱ مورد آن 
منجر به انجام عملیات انتظامی شده است، گفت: 
افزایش ۳۷ درصدی کشف تریاک، ۵۶۰ درصدی 
کشف حشیش و در مجموع افزایش ۸۰۰ درصدی 
کشــف انواع  مواد مخدر در نیمه نخســت امسال 
نسبت به مدت مشابه سال قبل در شهرستان نطنز 

به ثبت رسید.

 کشفیات مواد مخدر در نطنز 800 درصد افزایش یافت

وارثان حماسه مشهداردهال کاشان روز جمعه با حضور در آستان مقدس امامزاده سلطانعلی بن محمد باقر )ع( و برگزاری آیین سنتی مذهبی قالی شویان بار دیگر 
فریاد لبیک یا حسین سر داده و برای حرکت در مسیر استمرار نهضت حضرت سید الشهدا )ع( پیمانی دوباره بستند.به گزارش خبرنگار ایرنا،هزاران نفر از عاشقان و 
دلباختگان خاندان عصمت و طهارت )ع( بر اساس رسمی دیرین با عزاداری در این آئین اشک ماتم ریختند و پس از قرائت قرآن کریم، مداحی و سینه زنی کردند.

حضرت سلطان علی ابن امام محمد باقر )ع( برادر حضرت امام جعفر صادق )ع( در سال ۱۱۳ هجری قمری به دعوت اهالی فین کاشان از سوی پدر بزرگوارشان 
برای ترویج دین اسلام به ایران ماموریت یافت.بر پایه برخی اسناد، شهادت فرزند حضرت امام محمد باقر )ع( در روز ۲۷ جمادی الثانی سال ۱۱۶ هجری قمری 
همزمان با ماه مهر حدود ۵۵ ســال پس از واقعه کربلا در خطه اردهال رخ داده و از این رو آیین سنتی مذهبی قالیشویان فین کاشان هر سال در دومین جمعه 
مهرماه در مشهد اردهال محل شهادت این امامزاده بزرگوار برگزار می شود.این مراسم با حضور جمع مردم ولایتمدار فین، نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان، 

فرماندار ویژه کاشان و جمعی از مسئولان شهرستان و آحاد مردم کاشان برگزار شد.مشهد اردهال در ۴۵ کیلومتری جنوب غربی کاشان قرار دارد.

خبر روز آئین سنتی مذهبی قالیشویان در مشهد اردهال کاشان برگزارشد

عکس خبر

جشنی برای 
موسفیدها در 

دهسرخ
بــه مناســبت روز جهانــی 
سالمند، در مراســمی از ۱۶۰ 
نفر از سالمندان شهر دهسرخ 
مبارکه تجلیل شد.کیخســرو 
ایرجی، شهردار دهسرخ گفت: 
در این مراســم به سالمندان، 
گل اهدا و برنامه های مفرحی 

هم اجرا شد.

خروج 1688 کیلوگرم فرآورده خام دامی از چرخه مصرف 
انسانی در اردستان

رئیس شبکه دامپزشکی شهرســتان اردستان گفت: طی شش ماه نخســت سال جاری ناظران 
بهداشتی دامپزشــکی اردســتان ۱۶۸۸ کیلوگرم فرآورده خام دامی را به علت عدم رعایت شرایط 
بهداشتی دامپزشــکی از چرخه مصرف انسانی خارج و معدوم کردند.ســعید راعی در گفت وگو با 
ایسنا، اظهار کرد: ناظران بهداشتی دامپزشکی اردستان طی شش ماه نخست سال جاری ۱۶۸۸ 
کیلوگرم فرآورده خام دامی را به علت عدم رعایت شرایط بهداشتی از جمله عدم رعایت تاریخ انقضاء، 
فاسد بودن و ... از چرخه مصرف انســانی خارج و معدوم کردند.وی افزود: از مجموع این مقدار، 
۱۳۵۲ کیلوگرم گوشت قرمز و آلایش دامی و ۳۳۶ کیلوگرم گوشت سفید غیرقابل مصرف و فاسد 
بوده است.رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان اردستان بر تداوم بازرسی های دوره ای و سرزده از 
قصابی ها و فروشگاه های مربوطه تأکید کرد و گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون و در بازرسی های 
انجام شده یک واحد به دلیل تخلف بهداشــتی پلمب و پرونده پنج واحد برای پیگیری به مراجع 
قضایی ارسال شده است.راعی از مردم خواست فرآورده های خام دامی موردنیاز خود را تنها از مراکز 
معتبر و تحت نظارت دامپزشکی و با مهر و لیبل و بسته بندی مورد تأیید سازمان دامپزشکی کشور 
تهیه کنند و در صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشــتی در حوزه فرآورده های خام دامی از جمله 
کشتار و بسته بندی غیرمجاز و... با شماره تماس سراسری ۱۵۱۲ سازمان دامپزشکی تماس حاصل 
کنند.وی به شــهروندان اطمینان داد که فرآورده های خام دامی که در کشتارگاه با نظارت بازرسان 

دامپزشکی ذبح شده و ممهور به مُهر دامپزشکی باشد، به طور کامل سالم و بهداشتی است.
 

رفع کمبود نیروی معلم در شهرستان آران و بیدگل
رئیس آموزش و پرورش شهرســتان آران و بیدگل گفت: مشــکل کمبود نیروی معلم با توجه به وجود 
۲۲ هزار و ۸۰۰ دانش آموز با استفاده از ظرفیت بازنشستگان، نیروهای جهادی و پذیرفته شدگان آزمون 
استخدامی آموزگاری به زودی رفع خواهد شد.رحمت ا... مشرقی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا؛ اظهارکرد: 
آموزش و پرورش آران و بیدگل همچون سال های گذشته، با چالش بازنشستگی معلمان مواجه بوده و 
تربیت معلم از اولویت های مهم نظام تعلیم و تربیت در شهرستان است.وی افزود: تلاش داریم برای رفع 
کمبود معلم با دعوت از بازنشستگان مشکل را رفع کنیم؛ این معضل با به کارگیری نیروهای بازنشسته 
جبران شده است به نحوی که ۱۷۰ نیروی بازنشسته در این راه خدمت خود را استمرار بخشیده اند.رئیس 
آموزش و پرورش شهرستان آران و بیدگل تصریح کرد: امسال ۲۲ هزار و ۸۰۰ دانش آموز در مدارس منطقه 
مشغول به تحصیل هستند که نزدیک به ۱۸ درصد جامعه آماری را دانش آموزان اتباع تشکیل می دهند.

مشرقی با اشاره به نگهداشت ۵۰ نیروی بازنشسته برای تدریس در مدارس، تصریح کرد: سال جاری 
۶۵ نیروی معلم پذیرفته شده در آزمون استخدامی برای تدریس در کلاس های درس حضور یافته اند، 
همچنین در این خصوص از پنجاه نفر نیرو در قالب نیروهای جهادی بهره برده ایم که آموزش های لازم را 
برای آموزگاری فرا گرفته اند که می تواند تا حدودی کمبود معلم منطقه را جبران کند.وی با اشاره به اینکه 
مقاطع ابتدایی و متوسطه اول از نظر تأمین معلم پوشــش داده شده اند، اضافه کرد: فقط در رشته های 
فنی و کاردانی نیروی متخصص کافی نداریم که به زودی و از هفته آینده نیز این مشکل برطرف می شود.

 

گردهمایی روحانیان شاهین شهر و میمه
امام جمعه شاهین شهر در گردهمایی روحانیون شهرستان شاهین شهر و میمه گفت:  این شهر، 
شهر مومنان و خیران است.حجت الاسلام قاســم باقری گفت: این شهرستان مهاجرپذیر است و 
به همین دلیل، لازم است همه زیرســاخت ها به ویژه در زمینه توسعه  فرهنگ و شئونات مذهبی 

تجدید شود و برای گسترش این زیرساخت ها می توان از فرصت وجود خیران و واقفان بهره برد.
این گردهمایی با حضور بیش از ۷۰ نفر از روحانیان مساجد شاهین شهرو میمه، با هدف هم اندیشی 

برای توسعه فرهنگ وقف برگزار شد.

اخبار

 مشکلات اداری اجرای 
پروژه فاضلاب نوش آباد را 
با تاخیر مواجه کرده است

تاخیر در اجــرای پروژه فاضــلاب نوش آباد 
یکی از دغدغه های شــهروندان نوش آبادی 
اســت که مدیرعامل و معاون بهره برداری و 
توسعه آبفا کاشان در این رابطه توضیحاتی را 
ارائه کردند. پروژه فاضلاب نوش آباد یکی از 
پروژه های شرکت آب و فاضلاب کاشان است 
که روند اجــرای این پروژه بــا تاخیر روبه رو 
شده و این موضوع موجب بروز دغدغه برای 
شهروندان نوش آبادی شده است.محمدرضا 
اســدی در گفت وگو با خبرنگار تســنیم در 
کاشــان، اجرای پروژه فاضــلاب نوش آباد 
را یکــی از اولویت های آبفا دانســت و اظهار 
داشت: متاسفانه به دلیل برخی از مشکلات 
اداری که از حوزه اختیــارات آبفا خارج بود، 
عملیات اجرای پروژه با ســه ماه تاخیر آغاز 
شــد.رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل آبفا 
کاشــان گفت: در روند اجرای این پروژه در 
کنار بحث ســرعت اجرا، باید موضوع ایمنی 
کارگران نیز به صورت ویژه مــورد توجه قرار 
گیرد و از این رو هر گونه اهمال در این زمینه 
می تواند آسیب ها و خسارات جبران ناپذیری 
را به بار آورد.رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب کاشــان ضمن اشاره 
به اقدامات آبفــا در زمینه پــروژه فاضلاب 
نوش آبــاد، تصریح کــرد: تســریع در روند 
اجرای پروژه فاضلاب نوش آباد از خواســته 
شــرکت آب و فاضلاب کاشان است.معاون 
بهره برداری و توسعه فاضلاب شرکت آبفای 
کاشان نیز در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در 
کاشان، اظهار داشت: پیمانکار در دو مسیر به 
صورت همزمان پــروژه را آغاز کرده و تاکنون 
پنج درصد از مسیر یعنی یک هزار و ۳۰۰ متر 
آن لوله گذاری شده اســت. حمیدرضا کریم 
گفت: شرکت خصوصی پیمانکاری این پروژه 
را برعهده دارد و همچنین شرکت مهندسین 
مشــاور طرح و تحقیقات آب و فاضلاب که 
مسئولیت نظارت و مشــاوره را برعهده دارد، 
از شــرکت های خوش نام در حوزه فعالیت 

خود هستند.

با مسئولان

عکس: ایرنا

استان
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مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان:

 350 دوره آموزشی ایمنی در واحدهای صنعتی اصفهان
 برگزار شد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان گفت: سال گذشته ۳۵۰ دوره آموزشی در زمینه ارتقای 
ایمنی و پیشگیری از حوادث برای واحدهای صنعتی اســتان برگزار شد.رسول سواری روز پنجشنبه 

در مانور امــداد و نجــات و اطفاء حریق 
صنعتی در »شهرک صنعتی ۲ نجف آباد« 
افزود: شرکت شهرک های صنعتی استان 
آمادگی برگزاری دوره های آموزشی برای 
ارتقای ایمنی و پیشــگیری از حوادث با 
پرداخت ۸۰ درصد هزینه هــا را دارد.وی 
ادامه داد: شــهرک های صنعتی بصورت 
منسجم و متمرکز در استان ایجاد شده و 
از مزیت های بسیاری از جمله مدیریت 
هزینه ها و پیشــگیری از حوادث و ارتقا 

ایمنی برای واحدهای صنعتی و فعالان صنعتی برخوردار است.سواری بیان کرد: پراکندگی واحدهای 
صنعتی، خطرات و حوادث بسیاری برای آنها بدنبال دارد و در این شرایط امکان هزینه کردن در راستای 
ایمنی آنها وجود ندارد.وی افزود: اصفهان با بیش از ۸۰ شهرک صنعتی دولتی و حدود ۲۰ شهرک صنعتی 
خصوصی یکی از استان های بزرگ صنعتی کشور محسوب می شود و در سال های گذشته اقدامات 
خوبی در زمینه زیرساخت ها در این شهرک های صنعتی انجام شده است.به گفته وی، وزارت صنعت، 
معدن، تجارت و استانداری اصفهان تاکید ویژه ای بر ارائه خدمات »اچ. اس. ای« )بهداشت، ایمنی و 
محیط زیست( به واحدهای صنعتی دارند و امروز خدمات خوبی در این زمینه به واحدهای صنعتی ارائه 
شده است.مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان گفت: ارگان های مختلف از جمله هلال احمر، 
سپاه، فوریت های پزشکی، پلیس راهور، نیروی انتظامی و شرکت خدماتی شهرک صنعتی در برگزاری 
مانور امداد و نجات و اطفا حریق صنعتی در »شهرک صنعتی ۲ نجف آباد« حضور داشتند.سواری افزود: 
در زمان حاضر حدود ۲۷ تا ۳۰ واحد آتش نشانی با ۴۵ دستگاه خودرو و ۲۰۰ نفر پرسنل در شهرک های 

صنعتی استان در راستای ارتقای ایمنی و پیشگیری از حوادث مستقر شده است.
  

 کشف 60 هزار لیتر گازوئیل قاچاق از یک کارگاه  تولیدی 
در اصفهان

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان اصفهان از کشف 6۰ هزار لیتر گازوئیل قاچاق به ارزش بیش 
از 1۴ میلیارد ریال در بازرسی مأموران از یک کارگاه در اصفهان خبرداد.کامران ریاحی رئیس پلیس 
امنیت اقتصادی استان اصفهان در گفت وگو با خبرنگار فارس در اصفهان اظهار داشت: در راستای 
طرح مقابله با قاچاق سوخت و فرآورده های نفتی، کنترل و سرکشی از انبارها و شرکت های تولیدی 
و صنعتی )مصرف کنندگان عمده سوخت( در دستور کار پلیس امنیت اقتصادی استان قرار گرفت.

وی افزود: در این خصوص در هماهنگی با مرجع قضائی اکیپ مشــترکی از مأموران این پلیس و 
کارشناسان شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی استان و اداره صمت به یکی از کارگاه های تولیدی 
اطراف اصفهان اعزام و در بازدید از محل مقدار 6۰ هزار لیتر گازوئیل قاچاق کشــف کردند.ریاحی با 
اشاره به اینکه ارزش سوخت مکشوفه برابر اعلام کارشناسان مربوطه 1۴ میلیارد و ۴۰۰ میلیون ریال 
برآورد شده است، تصریح کرد: در این رابطه پرونده تشــکیل و تحت رسیدگی قرار گرفت.رئیس 
پلیس امنیت اقتصادی استان اصفهان مقابله با قاچاق سوخت و فرآورده های نفتی را از اولویت های 
پلیس در راستای حفظ سرمایه های ملی کشور عنوان کرد و از مردم خواست هرگونه اخبار و اطلاعات 

در این رابطه را از طریق تماس با مرکز فوریت های 11۰ به پلیس اطلاع دهند.

سخنگوی دولت: مسئله کمبود منابع آبی محدود به استان اصفهان نیست

۳۰۰ نقطه پرتنش آبی در کشور وجود دارد

ســخنگوی دولت گفت: مســئله کمبود منابــع آبی و   
مشکلات آن محدود به استان اصفهان نیست و دولت 
مسئله آب را یکی از اصلی ترین موضوعات خود از ابتدای کار قرار داده است. 
پروژه انتقال آب به طور قطع قابل انجام و کمک  کننده است و در این ۲ سال 
بسیاری از ابعاد آن انجام شده، می شود و باید بشود.علی بهادری جهرمی، 
سخنگوی دولت، در جمع نمایندگان تشکل های دانشجویی که در دانشگاه 
اصفهان برگزار شد، اظهار کرد:  با توجه به زمان محدود شخص رئیس جمهور 
در هر استان، برای ارتباط با دانشجویان، می خواهیم مباحث و نظرات را از 
شما دانشجویان بگیریم و به رئیس جمهور و هیئت وزیران منتقل کنیم. با 
توصیه رئیس جمهور، بنده سخنگوی مردم برای انتقال مطالبات مردم به 
دولت نیز هستم و نکات مهم و گزارش این جلسات به ایشان و نهادهای 
مرتبط منتقل خواهند شــد.وی در پاسخ به ســوالی در خصوص شهریه 
دانشگاه آزاد و تخلف در ارقام افزایشی آن، تصریح کرد: موضوع دانشگاه 
آزاد و شهریه آن، زیرمجموعه دولت نیست. قواعد حاکم بر نظام آموزش 
عالی زیر نظر شورای عالی انقلاب فرهنگی است، اما موضوعات اجرایی 
درون دانشگاه مرتبط با وزارت علوم است. در سامانه 111 ریاست جمهوری 
می توان موضوعات تخلف و فساد را به دولت انعکاس داد.سخنگوی دولت 
در ادامه با اشاره به مسائل مهم آبی و فرونشست که دغدغه اکثر دانشجویان 
حاضر در جلسه بود، این موضوع را فرامنطقه ای و ملی خواند و تاکید کرد: 

مسئله کمبود منابع آبی و مشکلات آن محدود به استان اصفهان نیست؛ 
همچنان که این مشکل در سایر نقاط جهان وجود دارد. ریزگردها در نقاطی 
ایجاد می شود که یکی از اصلی ترین عوامل آن خشکسالی و موضوعات و 
تنش های آبی در یک کشور و یا کشورهای اطراف است.وی ادامه داد: دولت 
مسئله آب را یکی از اصلی ترین موضوعات خود از ابتدای کار قرار داده است. 
۳۰۰ نقطه پرتنش آبی در کشور وجود داشته که متاسفانه در دولت پیشین 
در اولویت قرار داده نشده و منابع مناسبی برای آن تخصیص داده نشده 
است. نامه ای در چند روز پایانی دولت قبل در مرداد 1۴۰۰ از سوی رئیس 
سازمان برنامه و بودجه برای دفتر رئیس جمهور وقت ارسال می شود که 
خواستار تامین منابع می شوند، اما پاسخ می گیرند که خزانه خالی است 
و منبعی تخصیص داده نمی شود. پیشرفت پروژه به حدی انجام نشده که 
فکر می کنند پروژه انتقال آب نیز نشدنی است.سخنگو دولت با رد موضوع 
اثر نداشتن پروژه انتقال آب از خلیج فارس در بهبود مشکلات آبی، خاطر 
نشان کرد: ده ها سال جملاتی گفته شده و وعده هایی داده شده که انجام 
نشده و طبیعی است که دانشــجو فکر کند این راهکارها چون انتقال آب ، 
کمک کننده نیســت. در هر حال به طور قطع می گوییم کــه قابل انجام و 
کمک کننده است و در این ۲ سال بسیاری از ابعاد آن انجام شده، می شود 
و باید بشود.او ادامه داد: اگر خطوط انتقال آب را مشاهده کنید، می بینید 
که می توان آب دریا را شیرین کرد. ما نیز تکنولوژی آن را داریم و می توانیم.

بهادری جهرمی یادآور شد: مشکلاتی در حوزه منابع داریم، اما باید مشکلات 
را با تدبیــر و بهره وری کنترل کنیــم. نگاه دولت به مســائل منطقه ای در 
چارچوب آمایش سرزمینی و برنامه های کلان و ملی است و در بودجه 1۴۰1 
و 1۴۰۲ افزایش های جهشی در تخصیص بودجه آب رسانی و حل تنش های 
آبی داشته ایم که این ها جزو مواردی بودند که برای حل مسائل آن از صندوق 
توسعه ملی و با اجازه مقام معظم رهبری بودجه اخذ شد.سخنگوی دولت از 
تلاش دولت برای ایجاد منابع جدید آبی خبر داد و گفت: در بخش سوم نیز 
روش هایی همچون سامانه های آب شیرین کن و انتقال آب از خلیج فارس 
و عمان به درون کشــور مورد توجه قرار گرفته است.وی افزود: طرح های 
خط انتقال آب از خلیج فارس، توسط شخص معاون اول رییس جمهور 
پیگیری و تقریبا به صورت ماهیانه جلســاتی با حضــور وزرای مربوطه و 

استانداران برگزار می شود و مورد به مورد بررسی می شود.
به گزارش ایسنا، بهادری جهرمی افزود: در حوزه آب و حل مشکلات آبی 
اول باید بپذیریم که مشکل منابع آب داریم که اختصاص به کشور ما ندارد، 
پس باید دست به دست هم دهیم تا بهترین راندمان و مدیریت منابع را 
داشته باشیم. مثلا پا به پای تلاش دولت، کشاورزان نیز باید از شیوه های 
آبیاری مدرن اســتفاده کنند.این مقام دولتی اضافه کرد: امسال با تغییر 
ســاعات کاری و افزایش منابع تولیدی برق از ســوی دولت و همیاری و 
صرفه جویی مردم، شاهد قطعی برق و گاز نبودیم.وی افزود: همانطور که از 
دولت انتظار به حق دارید، در حوزه اجرایی، علمی و گفتمان سازی نیز جامعه 
دانشگاهی می تواند کمک دهنده باشد. سخنگوی دولت درباره بنگاه داری 
بانک ها، اظهار کرد: با تمام مزایا و خدمات نظام بانکی، عملکرد نظام بانکی 
ما در کنار کســری بودجه و خلق پول هایی که در دولت های قبلی صورت 
گرفته، در حوزه ایجاد تورم یکی از مقصرین اســت. از سوی دیگر برخی 
بانک ها برای وام های غیرتکلیفی ضمانت نامه لازم را نگرفته اند. همچنین 
نقش موثر خود برای هدایت منابع به ســمت تولید را انجام نداده اند. به 
همین دلیل دولت با تخلفات بانکی شوخی ندارد.بهادری جهرمی تاکید 
کرد: دولت حل ناترازی های اساســی انرژی، بودجه و بانکی کشور را در 
اولویت قرار داده است. رفع ناترازی بودجه به لطف خدا در سال قبل بسیار 
مثبت بوده و در سال دوم ناترازی بانکی مدنظر قرار گرفته است. برای حل 
این معضل، بانک مرکزی مورد به مورد برنامه اصلاحی ارائه کرده است. این 
ارزیابی ماهانه است و به صورت مستمر نظارت می شود.او ادامه داد: دومین 
گام این است که دولت اوراقی را ایجاد کرده تا برای جلوگیری از هدررفت، 
هدف وام ها را مشخص کرده و مستقیما تامین زنجیره ای تولید انجام شود. 
سیاست ما کنترل رشد نقدینگی و مدیریت تولید است.بهادری جهرمی در 
پایان خاطر نشان کرد: این دولت از ابتدا دولت مردم بوده و است و ما نیز 

مردم را برای پیشرفت کشور و حل مشکلات به میدان می آوریم.

بر اساس مشاهدات میدانی، قیمت هر متر آپارتمان 
در خیابان جابر انصاری اصفهان از ۳۰ تا ۷۰ میلیون 
تومان متغیر است.به گزارش خبرنگار ایمنا، بر اساس 
مشاهدات میدانی، قیمت هر متر آپارتمان در خیابان 
جابر انصاری اصفهان از ۳۰ تا ۷۰ میلیون تومان متغیر 
اســت، یک آپارتمان 1۰۴ متری در خیابان شــهید 
شهبازی با قدمت بیش از 1۷ سال به قیمت هر متر ۳۰ 
میلیون تومان عرضه شده است، این آپارتمان در طبقه 
دوم واقع شده است و آسانسور ندارد. البته به گفته 

مالک فعلی این آپارتمان به مترو دسترسی دارد و به 
پارکینگ و انباری مجهز است.همچنین یک آپارتمان 
دوخوابه 1۰۰ متری در این منطقه عرضه شــده است 
که قدمت 1۰ ساله دارد و قیمت هر متر از آن بیش از 
۳۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان است، مالک این واحد 
مسکونی مدعی است که امکان دریافت وام مسکن 
6۰۰ میلیون تومانی نیز برای ایــن واحد وجود دارد، 
همچنین این واحد مسکونی بازسازی شده و دارای 
پارکینگ مسقف است.علاوه بر این یک آپارتمان ۹۵ 
متری در این منطقه عرضه شــده که قیمت هر متر 
از این آپارتمان که بیش از 1۷ سال قدمت دارد، ۳6 
میلیون و ۹۴۷ هزار تومان است و قیمت کل آن سه 
میلیارد و ۵1۰ میلیون تومان است. این آپارتمان در 

طبقه اول واقع شده است و آسانسور و پارکینگ دارد، 
مالک این ســاختمان ادعا کرده که بازسازی شده و 

دارای دو پارکینگ است.
یک آپارتمان کلیدنخورده نیز در همین منطقه عرضه 
شده است. این آپارتمان سه خوابه است و قیمت هر 
متر آن ۵۴ میلیون و ۸۷1 هزار تومان مطرح کرده اند. 
این آپارتمان نبش خیابان واقع شده و دو طرف نور 
دارد و دارای آسانسور، انباری و سرویس مستر است.
همچنین قیمت یک آپارتمان ۲۴۰ متری نوساز در 
این منطقه 16 میلیــارد و ۸۰۰ میلیون تومان تعیین 
شده اســت، درواقع هر متر این واحد مسکونی ۷۰ 
میلیون تومان است که سه خوابه بوده و دارای انباری 

و پارکینگ است.

 قیمت مسکن در شمال اصفهان

 متری ۷0 میلیون تومان!

خبر روز

 یک میلیارد مترمکعب به ظرفیت شبکه آب  شرب کشور
 اضافه شد

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت:برنامه ۴ ساله دولت تامین ۷۰۰ میلیون متر 
مکعب آب به ظرفیت آب رسانی شرب کشور بود که معادل ۹ درصد ظرفیت تامین آب است، اما در 
۲ سال اخیر یک میلیارد و ۵۸ میلیون متر مکعب آب تامین شده و این رقم تا پایان سال 1۴۰۴ به 
۲ میلیارد و 1۰۰ میلیون مترمکعب خواهد رسید.با توجه به شرایط کنونی یکی از راهبردهای منتخب 

در حوزه خدمات آبرسانی، رویکرد حل مسئله آب به صورت روستا به روستا و شهر به شهر است.
در این راستا در ۲ سال گذشــته پروژه های متعددی افتتاح شــده که از جمله آن می توان به طرح 
آبرسانی غدیر، طرح آبرسانی سنندج، پروژه آبرسانی به شهرکرد، پروژه آبرسانی به همدان، سامانه 
آبرسانی به دریاچه آرومیه، سامانه آبرسانی بوشهر، طرح انتقال آب از سراف به جم، تکمیل آبرسانی 
سد کهیر، طرح خط پشتیبان آب رسانی به یزد و تکمیل آبرسانی ۳۰۰۰ روستا در قالب جهاد آبرسانی 
اشاره کرد.علاوه بر توسعه زیرساخت، افزایش منابع از دیگر راهبردهای مقابله با تنش آبی است. 
در این راســتا، تکمیل پروژه های تصفیه خانه فاضلاب و تولید پساب به منظور استفاده در برخی از 
مصارف در دستور کار قرار گرفته است.تصفیه فاضلاب شهری و استفاده مجدد برای مصارف سایر 
مشترکان از جمله صنایع و فضای سبز، امری مرسوم در دنیاست که می تواند به کاهش مصارف آب 
سطحی و زیرزمینی ختم  شود.اتابک جعفری، مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در 
این باره گفت: میثاق ما با مردم و نمایندگان مجلس این بود که طی ۴ سال، ۹ درصد بر ظرفیت آب 
شرب بهداشتی کشور اضافه شود، این میزان یعنی حجمی معادل ۷۰۰ میلیون متر مکعب، اما تلاش 
خستگی ناپذیر در بخش آب و آبفای وزارت نیرو، این مقدار را به بیش از یک میلیارد و ۵۸ میلیون 
متر مکعب رسانید. یعنی عمکلرد دو سال نخست، ۵۰ درصد از وعده ۴ ساله فراتر رفته است. به بیان 
دیگر، راه چهار ساله در کمتر از دو سال طی شده است. با توجه به جزئیات برنامه تا پایان دولت و 
همچنین هدف ما برای ارتقای رفاه از مسیر آبرسانی ضریب تحقق وعده دولت در برنامه آب رسانی 

به ۳۰۰ درصد یعنی به حجم ۲ میلیارد و 1۰۰ میلیون مترمکعب خواهد رسید. 
 

معاون وزیر نیرو خبر داد:

احداث 30 هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر
معاون وزیر نیرو گفت: ۳۰ هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر به دنبال تأیید معاون اول رئیس جمهور 
در بازه زمانی پنج ساله ساخته می شود.به گزارش ایمنا، محمود کمانی اظهار کرد: بر اساس نیاز کشور 
به توسعه انرژی های تجدیدپذیر و ناترازی های برق، در جلسه اخیر شورای عالی انرژی این تصمیم 
با حضور رئیس جمهور گرفته شد که فراتر از برنامه هایی اســت که تاکنون برای توسعه انرژی های 
تجدیدپذیر داشته ایم.وی افزود: به این منظور جلســه هایی با معاون اول رئیس جمهور تشکیل و 
مقرر شــد برای 1۵ هزار مگاوات آن علاوه بر مجوزهایی که پیش تر دریافت شده بود، پیگیری های 
جدیدی انجام شود و برنامه ای هم در این باره تدوین شده است.معاون وزیر نیرو خاطرنشان کرد: 
این برنامه اکنون ارائه شده و در نهایت در جلسه ای با حضور معاون اول و وزرای مربوط مقرر شد 1۰ 
هزار مگاوات از دو روش احداث شود.کمانی گفت: در گام نخست مقرر شد به صورت ویژه و فوری 
برای احداث چهار هزار و ۵۰۰ مگاوات نیروگاه خورشیدی اقدام فوری انجام شود تا قبل از تابستان 
1۴۰۳ وارد مدار شوند. همچنین جلسه ای مجدد با حضور معاون اول برگزار و این امر مطرح شد و در 
شورای اقتصاد پیگیری و به اتفاق آرا مصوب شد.وی ادامه داد: کلیت روش ساخت این چهار هزار و 
۵۰۰ مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر همچون همان مصوبه احداث چهار هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر 
قبلی است که فقط یک تفاوت جزئی دارد.رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری برق 
ایران با بیان اینکه نرخ ۷.۲ سنت به ازای کیلووات ساعت و نیز پرداخت پنج ساله از ویژگی این قرارداد 
است، گفت: در یک قرارداد ۲۵ ساله که منعقد می شود، پنج سال آن از محل سوخت صرفه جویی 

شده پرداخت خواهد شد.

اخبار

 وزارت اقتصاد اعلام کرد:کافه اقتصاد

استانداردهای FATF در مبارزه با پولشویی را پذیرفته ایم
وزارت اقتصاد اعلام کرد: هر چند ما استانداردهای کنوانسیون FATF در مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم را پذیرفته ایم اما در داخل نیز تلاش می شود 
قوانین و مقررات منطبق با آن پیش رود.به گزارش ایمنا، وزارت امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد: تصمیم گیری درباره لوایح مربوط به مبارزه با پولشویی و شفافیت 
اقتصادی در گروه FATF یک تصمیم حاکمیتی است که البته در سال های اخیر درگیر بازی های سیاسی کشورهای غربی شده است و یک موضوع فنی نیست.

هرچند که ما استانداردهای این کنوانسیون در مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم را پذیرفته ایم و در داخل نیز تلاش می شود قوانین و مقررات منطبق با آن 
پیش رود.با این حال رویکرد دولت سیزدهم به موضوع مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم، رویکردی ملی است و این موضوع را محدود به یک دستگاه 
و وزارتخانه یا نهاد نمی داند. به همین دلیل با فعال کردن مرکز اطلاعات مالی که تقریباً تا پیش از این تعطیل بود، به روزرســانی قوانین و مقررات، رگولاتوری و 

نظارت و ایجاد شفافیت بر مبنای استانداردهای روز دنیا در این مسیر گام برداشته است.

مزرعه گلهای 
 آفتابگردان
 در کرمانشاه

عکس خبر

 رئیس اداره ارتباطات و اطلاع 
رسانی اداره کل راه و شهرسازی 

استان اصفهان:

معامله امتیاز طرح نهضت 
ملی مسکن منجر به لغو 
امتیاز متقاضی می شود

رئیس اداره ارتباطات و اطلاع رسانی اداره کل 
راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: مبادرت 
به خرید و فروش امتیــاز طرح نهضت ملی 
مسکن ممنوع و فاقد وجاهت قانونی است.

حســن کحال زاده، رئیــس اداره ارتباطات و 
اطلاع رسانی اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهــان در گفت وگو با خبرنــگار فارس در 
اصفهان اظهار کرد: یکی از اهداف اجرای طرح 
نهضت ملی مســکن، بسترســازی و فراهم 
آوردن زمینــه رونق تولید در حوزه مســکن و 
ســاختمان و تعــادل در عرضــه و تقاضای 
مســکن بوده اســت. وی افزود: این طرح 
پیرو فرمایشــات مقام معظــم رهبری و در 
راستای کاهش معضلات تامین مسکن برای 
متقاضیان واقعی با در اختیار گذاشتن زمین 
ارزان قیمت اقســاطی برای واحدها اجرایی 
شده است، بنابراین مردم نباید اجازه دهند که 
فرصت طلبان با خرید و فروش امتیاز در این 
طرح اخلال ایجاد کنند.کحال زاده با بیان اینکه 
برخی افراد به صورت وکالتی اقدام به خرید 
و فروش امتیاز مسکن ملی می کنند، گفت: 
مبادرت به خرید و فروش واحدهای مسکن 
ملی به استناد برگه تاییدیه سامانه نهضت ملی 
مسکن فاقد وجاهت قانونی است.وی تصریح 
کرد: این اقدام عــلاوه بر لغو امتیاز متقاضی، 
برخورد قانونــی از طریق مراجــع قضایی با 
دفاتر ثبت اسناد و مشاوران املاک که در این 
فعالیت مشــارکت دارند را به همراه دارد.وی 
افزود: اقدام به خرید و فــروش غیرقانونی 
امتیاز طــرح اقدام ملی مســکن، با توجه به 
ناآگاهی برخی خریداران امتیازها و نیز عدم 
انجام فرآیند انتخاب واحــد و انعقاد قرارداد 
واگــذاری، منجر به سوءاســتفاده و تضییع 
حقوق خریداران امتیازها و در نهایت درگیری 
پروژه ها با پرونده های حقوقی و قضائی ناشی 

از این تخلفات و جرایم خواهد شد.

سنا
 ای

س:
عک

عکس: مهر
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 سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی استان اصفهان با اشاره به وضعیت نامساعد سقف ها و ترک خوردگی ها در بنای تاریخی مسجد 
صفوی علی و مناره سلجوقی مجاور آن: تمامی نهادهایی که بناهای تاریخی در اختیار دارند، احساس مسئولیت بیشتری کنند

هشدارِ پیش از باران

سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی اســتان اصفهان گفت: کسانی که 
از بناهــای تاریخی بهره بــرداری می کنند،بیشــتر مراقب امانت های 

میراثی باشند.
سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی اســتان اصفهان  با اشاره به نبود 
رسیدگی کافی به سقف و پشت بام حجره های پیرامون مناره و مسجد 
تاریخی علی گفت: تمامی نهادهایی که بناهای تاریخی در اختیار دارند، 
احساس مسئولیت بیشــتری کنند. نباید بهره برداری ها انجام شود 

و بعد از اینکه بنا آسیب دید، بگویند میراث فرهنگی مسئول است.
شهرام امیری  با اشاره به انتشار فیلمی از ســوی یکی از گزارشگران 
مردمی مبنی بر رویت ترک بر بنای تاریخی مسجد صفوی علی و مناره 
ســلجوقی مجاور آن، افزود: مناره  این بنای تاریخی به دلیل مرمت 
اساسی که در سال های گذشته داشــته و علاوه بر آن، استحکامی که 
بدنه مناره دارد هیچ آســیبی ندیده اما ترک ها مربوط به  حجره های 

الحاقی پیرامون این مناره است.
او گفت:  ترک ها در جرز حجره ها و بخشــی از طاق هــای بدنه بوده 
است که گروه امانی اداره کل میراث فرهنگی آنها را خطرناک توصیف 

نکردند.

امیری ادامه داد: اما وضعیت ســقف ها نگران کننده اســت و ترک 
خوردگی پشت بام ها ممکن اســت در بارندگی های شدید پیش رو 
که هواشناسی پیش بینی کرده اســت، خطرآفرین باشد و سقف ها 

بریزند.
او  با توجه به بازدید گروه امانی میراث فرهنگی اصفهان گفت: هیات 
امنا باید به وضعیت حجره ها، ایوان ها و پشت بام های بنای ارزشمند 
مسجد علی تا قبل از شروع بارندگی ها رسیدگی کند؛ وضعیت پشت 
بام مسجد علی نشــان می دهد که آمادگی لازم را برای بارندگی های 
فصل بارش پیش رو با توجه به  پیش بینی هواشناســی نســبت به 

بارندگی های خوب امسال ندارند.
به گفته وی از ارتفاع ۵۳ متری مناره ســلجوقی علی در حدود ۸ تا ۱۰ 
متر به همراه بخشی از تزیینات این مناره توسط این حجره ها احاطه 

شده است.
ســخنگوی اداره کل میراث فرهنگــی اصفهان ادامه داد: رســیدگی 
به وضعیت بنا در وهلــه اول وظیفه بهره بــردار و در وهله دوم وظیفه 

میراث فرهنگی است، به خصوص اگر بحث مرمت اساسی باشد.
او افزود: چون این بناها در اختیار میراث فرهنگی نیست، فواصلِ زمانی 

پایش های ما نسبت به بناهای تحت اختیارمان طولانی تر است. این 
بناها مسن هستند و هر لحظه ممکن است برایشان اتفاقاتی بیفتد از 

این رو رسیدگی به آنها از سوی بهره بردار ضروری است.
امیری اظهار داشــت:  حافظان و مالکان اصلی آثــار میراث فرهنگی 
مردم هستند و آگاهی رسانی در باره وضعیت این آثار توسط رسانه ها 
و مردم برای ما برخورنده نیســت چرا که اعتقــاد داریم گزارش های 
انتقادی اگر به تلنگر به مردم و بهره برداران منجر شــود و آنها را تبدیل 
به نگاهبانان میــراث فرهنگی و مطالبــه گر کنند، بایــد به فال نیک 

گرفته شوند.
 با انتشــار فیلمی که ترک هایــی را پیرامون الحاقــات صفوی مناره 
سلجوقی مســجد علی نشــان می داد، گروه امانی اداره کل میراث 
فرهنگی اســتان اصفهان در محل مســتقر شــدند و ترک های این 

محدوده در حال مرمت است.
مناره علی، یکی از مناره های شاخص  شهر اصفهان است که در اوایل 
سده ششم هجری و در دوران سلجوقی بنا شده است. این مناره تنها 
اثر معماری به جا مانده از مسجدی سلجوقی است که در اوایل دوران 

صفوی بر بنیان آن، مسجد علی بنا شد.

 پایان مرمت مسجد تاریخی خسرو اردستان
مسجد تاریخی خسرو در شهرستان اردستان مرمت و بهسازی شد.رئیس اداره میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی شهرستان اردســتان با اشــاره بر ضرورت مرمت و نگهداری بنا های 
تاریخی گفت: این مسجد تاریخی با بیش ار ۲ میلیارد ریال مرمت و بهسازی شد.نرگس بهشاد 
افزود: مرمت مسجد تاریخی خسرو شامل بهســازی و مرمت سقف محراب، استحکام بخشی 
دیوار های شبستان مســجد و اجرای اندود گچ روی دیوار ها و سقف شبستان و کف فرش بود که 

در مدت ۲ ماه انجام شد.
او گفت: مسجد تاریخی خسرو اردستان یکی از زیباترین بنا های ارزشمند تاریخی مذهبی در این 
شهرستان است که از منظر معماری بســیار فاخر و دارای اهمیت است.این مسجد تاریخی در ۳ 
طبقه و به صورت روباز مربوط به دوره صفویه است که ۱۷ آذرماه ۱۳۶۴ به شماره ۱۶۹۴ در فهرست 

آثار ملی کشور به ثبت رسید.
 

آشیانه های تاریخی فرودگاه آبادان جابه جا می شوند
سرپرســت اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی آبادان گفت: براســاس بررسی  
کارشناسان بهره برداری از باند دوم فرودگاه آبادان منوط به رفع موانع و بهسازی برخی از سطوح از 
جمله برداشته  شدن و جابه جایی آشیانه های ارزشمند و تاریخی فرودگاه برای حفظ ایمنی است.

ســید شــمس الدین نوربخش غفاری در گفت وگو با ایســنا، توضیح داد: به دلیل اینکه جنس 
آشیانه های هواپیماها از فلز است و در محدوده پروازی باند دوم فرودگاه خطرآفرین شده بودند 
با تعیین سطح و ضرورت اقدامات مدیریتی برای حذف یا کاهش مخاطرات مقرر شد آشیانه های 

تاریخی فرودگاه احتمالا به صورت موقت برداشته و در مکانی دیگر نگهداری شوند.
وی اضافه کرد: مســئولان ذی ربط در فرودگاه آبادان بــا اتخاذ تدابیر ایمنــی و دریافت مجوز از 
مجموعه امنیت پرواز برای جلوگیری از آسیب به این ســازه های تاریخی و رفع خطرات جانی تا 
فراهم  شدن شرایط ایمن و توسعه زیرساخت ها آشیانه های فرودگاه را جابه جا خواهند کرد و در 
مکانی دیگر حفظ و نگهداری شوند.سرپرســت اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
آبادان با طرح این ســؤال که آیا می شــود آشــیانه های تاریخی فرودگاه آبادان که دارای ارزش 
تاریخی هستند را جابه جا کرد؟ گفت: قطع به یقین میراث فرهنگی افزون بر حفظ این سازه های 
تاریخی خطرات احتمالی را در نظر می گیرد. بنابراین در صورت جابه جایی از آن ها به نحو احسن 
نگهداری خواهد کرد.نوربخش غفاری با تاکید بر این که در خصوص این موضوع به صورت دقیق 
و کارشناســی بحث و تصمیم گیری خواهد شــد، افزود: برنامه ها و اقدامــات راهبردی را برای 

تصمیم گیری درباره نحوه برداشته  شدن این آشیانه های تاریخی برگزار خواهیم کرد.

 کاشف غار علی صدر درگذشت
مصطفی ســلاحی یکی از کاشفان غار علی صدر و کوهنوردان پیشکســوت همدانی درگذشت.به 
گزارش ایمنا، مصطفی ســلاحی از کوهنوردان و غارنوردان با سابقه کشــور و یکی از کاشفان غار 
علی صدر همچنین یکی از مدرسین فعال دوره طبیعت گردی سازمان میراث فرهنگی درگذشت؛ 
این کوهنورد پیشکســوت و متولد ســال ۱۳۱۹ در دهه ۳۰ و۴۰ از بانیان اصلی ســاخت پناهگاه 
میدان میشان بود و در سال ۱۳۳۹ در قالب تیمی به سرپرستی حسن ابریشمی موفق به کشف 
غار علی صدر شدند و در سال ۱۳۴۲ تحقیق روی آب غار علی صدر را به سرانجام رساندند.مرحوم 
مصطفی سلاحی مقاله های بسیاری درباره غارهای ایران منتشر کرده و دو عنوان کتاب با نام های 

غارهای ایران در سال های و ۷۸ و ۸۷ تألیف کرده است
.هفدهم آبان ماه ۱۳۸۴ نیز »فریدون اسماعیل زاده« از پیشکسوتان ورزش کوهنوردی کشور و 
دیگر کاشف غار علی صدر همدان از دنیا رفت؛ کاشــفان غار علی صدر گروهی پانزده نفره بودند که 

اغلب آن ها درگذشتند.

اخبار

هیات امنا باید به وضعیت حجره ها، ایوان ها و پشت 
بام های بنای ارزشمند مسجد علی تا قبل از شروع 
بارندگی ها رسیدگی کند؛ وضعیت پشت بام مسجد 
علی نشان می دهد که آمادگی لازم را برای بارندگی 
های فصل بارش پیش رو با توجه به  پیش بینی 
هواشناسی نسبت به بارندگی های خوب امسال 

ندارند.

یک مخترع موزه ای معتقد اســت: آثاری که در موزه ها نگهداری می شــود تا 
چندین سال به درســتی محافظت و نگهداری می شــود، اما پس از چند سال 
ممکن است دچار آسیب و تجزیه  شود و اســتفاده از تکنولوژی  کمک می کند 

روند تجزیه شدن این آثار کند شود.
به گزارش ایســنا، کمیتــه ملی موزه هــا در ایــران )ایکوم ایــران( چهارمین 
نشست دوشــنبه های خود را به موضوع »لزوم اســتفاده از فناوری و نوآوری 
و تکنولوژی هــای روز در موزه ها« اختصــاص داد که این نشســت با حضور و 
سخنرانی بهزاد طباطبایی یزدی، مدرس و مؤســس موزه ورزش، محمودرضا 
گرجی، مرجــان حاجی رحیمی و ســالار بصیــری، از مخترعان مــوزه ای در 
حوزه حفاظت از اشــیاء تاریخی و برطرف کردن نواقص موجــود در نگهداری 
آثار تاریخــی در موزه هــای کشــور و علیرضا قلی نــژاد، عضو هیــأت علمی و 
 معاون فناوری و کاربردی ســازی پژوهشــگاه میراث فرهنگی و گردشــگری،

 برگزار شد.
در ابتدای نشست بهزاد طباطبایی یزدی در سخنانی اظهارکرد: با توجه به اینکه 
فناوری در تمام لایه های زندگی ما رسوخ کرده اســت، ایکوم نیز لزوم تشکیل 
کمیته فناوری را وظیفه خود قرار داد تــا راه کارهای مختلفی در حوزه فناوری و 
نوآوری به موزه های کشــور ارائه دهد و یا در صورت لزوم تأمین کنندگانی را که 
در این حوزه تجربه دارند و متناســب با هر موزه به آن هــا معرفی کند. از منظر 
موزه شناســی و موزه نگاری، این فناوری ها در حوزه های علمی و پژوهشــی، 
امنیت و حفاظت، ارتباطات با مخاطبان و مستندسازی و آموزش موزه ها نقش 
کاربردی دارند. همچنیــن با توجه به نیازهای جدیدی کــه پیش آمده، کمیته 
فناوری ایکوم به دنبال تدوین آیین نامه هایی در ایــن زمینه از جمله آیین نامه 

موزه های مجازی است.
محمودرضا گرجی نیز درباره لزوم استفاده فناوری و نوآوری در موزه ها و میراث 
فرهنگی گفــت: تکنولوژی و نوآوری در دو بخش کشــف آثار مــوزه ای و نحوه 

نگهداری آن ها بعد از کشــف )مجموعه عملیات برای بررسی قدمت آن بعد از 
کشف و تحقیق درباره وضعیت آن در طول تاریخ و آگاهی دادن درباره آن( نقش 
مهمی دارند. از آثاری که در موزه ها نگهداری می شــود تا چندین سال می توان 
به درستی محافظت و نگهداری کرد، اما بعد از چند سال ممکن است دچار آسیب 
و تجزیه  شــوند و اســتفاده از تکنولوژی ها کمک می کند که روند تجزیه شدن 

این آثار کند شود.
او ادامه داد: شــرایط گنجینه ها و مخازن موزه ها ممکن است در ایران ایده آل 
نباشــد و اصولًا به عنوان مخزن طراحی نشــده اند و فقط به عنوان انباری برای 
نگهداری آثار استفاده می شوند، در حالی که شرایط این مخازن باید از نظر نور، 
دما، رطوبت و انتشار گازها و مواد شیمیایی ســنجیده شود و فناوری می تواند 
به این موضوع کمک زیادی کند. افزون بر این ها، برخی از اشیاء و آثار موزه ای 
به ترمیم و مرمت نیاز دارند. این مرمت ممکن اســت به عناصر تشکیل دهنده 
اثر آسیب بیشتری بزند و استفاده از فناوری های جدید می تواند از این آسیب 

جلوگیری کند.
عضــو گــروه مخترعــان مــوزه ای افــزود: از طرفی موزه هــای ایــران بنای 
تاریخی محســوب می شــوند و خود این بناها بــه حفاظت و نگهــداری نیاز 
دارند. بــا اســتفاده از لرزه نگاری هایی که انجام می شــود می توانیم شــرایط 
ســاختمان و اشــیاء موزه را بســنجیم. موضوع مهــم دیگر وجــود آب های 
زیرزمینی اســت که نشــت رطوبــت حاصــل از آن موجب تخریب و آســیب 
می شــود اما می تــوان محل آن هــا را شناســایی و از تخریــب آن جلوگیری 
کرد. نورپــردازی و سیســتم های تهویــه مطبوع ســاختمان مــوزه نیز یکی 
دیگر از عواملی اســت که اگر به درســتی اجرا نشود موجب آســیب و تجزیه 
 آثار موزه می شــود و ایــن موارد بــا اســتفاده از تکنولوژی هــای جدید قابل 

کنترل هستند.
او همچنین بیان کرد: دســتورالعملی برای تعداد بازدیدکننده از موزه ها نداریم. 

تعداد زیاد بازدیدکننده نیز به علت دم و بازدم هایی که انجام می شــود ممکن 
اســت میزان رطوبت محیط را افزایش دهد و موجب آســیب به برخی از آثار و 

اشیاء موزه شود.
در ادامــه، مرجــان حاجی رحیمی، عضو گــروه مخترعان مــوزه ای با نمایش 
تصاویری از خلاقیت موزه های آلمان برای کودکان اظهارکرد: مفهوم موزه داری 
امروز با گذشته متفاوت اســت و علاوه بر نمایش آثار، مفهوم آموزش هم به آن 
افزوده شده اســت. بیشــتر موزه های جهان نیز متمرکز بر این بخش هستند، 

بویژه در حوزه آموزش به کودکان. این اتفاق به واسطه خلاقیت و نوآوری انجام 
می شــود، در حالی که ما در ایران، محتوای فرهنگی قوی داریم، اما خلاقیتی 
برای عرضه آن در موزه ها استفاده نشده است و تنها به اتیکت معرفی اثر یا شیء 
بســنده کرده ایم که نه برای ناشــنوایان، نابینایان و کودکان مناسب است و نه 

بزرگسالانی که از موزه بازدید می کنند.
حاجی رحیمی سپس تصاویری از خلاقیت هایی را که در موزه های آلمان برای 
کودکان استفاده شده است، برای حاضران در این نشست به نمایش گذاشت. 

  »نقش تکنولوژی در موزه ها« بررسی شد

مفاد آراء
7/125  آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره  140260302007003692 و 140260302007003695  هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم مهین  
السادات زاهدی یکتا  فرزند حسن به شماره شناســنامه 3 نسبت به 4/5 دانگ مشاع از 6 
دانگ  و خانم نعیمه حاجی آقا معمار فرزند مهدی بشــماره شناسنامه 418 نسبت به 1/5 
دانگ مشــاع از 6 دانگ یک قطعه زمین کشــاورزی با کاربری زراعی باغی  به مساحت 
6485/65 متر مربع پلاک 915  فرعی از 430   اصلی واقع در میاندشت که متقاضیان خود 

مالک رسمی مشاعی می باشند  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد . 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/26
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/08/01

م الف: 1580297  مظاهر عباسی قلعه شاهی رئیس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
فقدان سند مالکیت

7/126 شماره  نامه: 140285602024006759- 1402/07/04 نظر به اینکه ششدانگ 
پلاک 719 فرعی از 4794  اصلی واقع در بخش 5 اصفهان به شــمار چاپی ســند برگی 
742417 سری الف سال 99 و شماره دفتر الکترونیکی 139920302024022433 بنام 
لیلا محمودی بصراوی سابقه ثبت و صدور سند مالکیت دارد سپس مالک مذکور با ارائه 
درخواست شماره 22341 مورخ 1402/07/04 به انضمام دو برگ استشهادیه محلی که 
امضا شــهود آن ذیل شــماره یکتا 140202155880000165 و رمز تصدیق 808912  
مورخ 1402/05/29 به گواهی دفترخانه اسناد رســمی 22  اصفهان رسیده است مدعی 
است که سند مالکیتش به علت جابجایی مفقود و درخواست صدور المثنی سند مالکیت را 
نموده  لذا مراتب  به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک 
نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند 
مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا 
ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نمائید تا مراتب 
صورت مجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف 

مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل ســند مالکیت یا سند معامله ارائه 
 نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1580517 

شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

7/127 شــماره  نامه: 140285602024006896- 1402/07/08 نظر به اینکه ســه 
دانگ مشــاع از ششــدانگ پلاک ثبتی شــماره 4498/220  واقع در بخــش پنج ثبت 
اصفهان ذیل ثبــت 179780 در صفحه 485 دفتر املاک جلــد 962 بنام آقای جهانگیر 
طاهری بنی  تحت شــماره چاپی 450106 ثبت و ســند مالکیت دفترچــه ای صادر و 
تسلیم گردیده است، ســپس مع الواسطه به موجب سند انتقال شــماره 109062 مورخ 
1380/12/23 دفترخانه شــماره 36 اصفهان به خانم شــهناز رفیعــی طاقانکی انتقال 
 یافته، سپس نامبرده )شــهناز رفیعی طاقانکی(  با ارائه درخواست به شماره وارده 21788 
 مــورخ 1402/06/29 بــه انضمام دو بــرگ استشــهادیه محلی که امضا شــهود آن
 ذیل شناسه یکتا  به شــماره 140202155356000480 و رمز تصدیق 550006  مورخ 
1402/05/30 به گواهی دفترخانه 299  اصفهان رسیده است مدعی است که سند مالکیت 
آن به علت جابجایی مفقود گردیده اســت و درخواست صدور المثنی سند مالکیت فوق را 
نموده است لذا مراتب  به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کســی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا 

وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا ســند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نمائید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی 
است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرســید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا 
 ســند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور ســند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 

م الف: 1580354 شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

اعلام مفقودی 
برگ ســبز  و کارت خودروی سواری ســاینا )سایپا( 
 مــدل 1401 به رنگ ســفید شــیری به شــماره پلاک
 M 15/9645541 ایران 35-872  ق 92 و شماره موتور 
و شماره شناســایی NAS831100N5798698 به نام 
یونس ســلیمان زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.
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معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان:

 در یک دهه اخیر، چهار درصد بافت فرسوده اصفهان
 بازسازی شد

معاون شهرســازی و معماری شــهرداری اصفهان گفت: چهــار درصد از ۲ هــزار و ۳۸۰ هکتار 
بافت فرسوده این کلانشــهر در یک دهه اخیر بازســازی و احیا شده اســت.وحید مهدویان در 

گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهارداشت: 
بازســازی بافت فرســوده اصفهان به 
جــز نواحی اســت کــه در آن فعالیت 
عمرانی مانند احداث پارک ها و فضای 
ســبز انجام گرفته است.وی با اشاره به 
هزینه سنگین بازسازی و احیای بافت 
فرسوده شــهرهای تاریخی اضافه کرد: 
افزایش اختیارات شهرداری  کلانشهرها 
و مراکــز اســتان ها در ســتادهای 
بازآفرینی شهرســتان ها و اســتان ها 

می تواند ســبب بهبود شــرایط احیا و بهسازی مناطق فرســوده شود.معاون شــهردار اصفهان 
خاطرنشان کرد: لازم است که جلسه ســتاد بازآفرینی بافت ناکارآمد شــهری در استان توسط 
استانداری ها به صورت مستمر برگزار شــود، زیرا افزایش سرعت فعالیت شهرداری ها در اجرای 
پروژه ها را در پی خواهد داشت.مهدویان ادامه داد: ۷۰ درصد از منابع مالی مورد نیاز برای تعریض 
معابر، اصلاح هندسی مناطق فرســوده، تامین فضای سبز جدید، جمع آوری آب های سطحی و 
آزادسازی اراضی در طرح های بازآفرینی در اختیار دولت است، در صورتی که اگر بخشی از این رقم 
در اختیار شهرداری ها قرار گیرد روند بهســازی نواحی ناکارآمد شتاب بیشتری پیدا می کند.وی 
گفت: تدوین بسته های تشویقی شهرسازی و مالی، تهیه ســند توسعه پایدار محلات، تهیه سند 
بازآفرینی محلات و طرح های احیای بهسازی و نوســازی با رویکرد بازآفرینی یکپارچه، راهکار 
مناسب تسهیل در فرایند بهســازی مناطق فرسوده اســت.به گزارش ایرنا، ۱۴ هزار هکتار بافت 
ناکارآمد و فرسوده شهری در استان اصفهان وجود دارد که بیشــترین حجم آن مربوط به مرکز 

استان، شهر کاشان، خمینی شهر و نجف آباد است.
هشــت هزار و ۱۰۰ هکتار بافت فرسوده، ســه هزار هکتار بافت تاریخی و ســه هزار و ۷۸۰ هکتار 

سکون تگاه غیررسمی استان اصفهان است.
 

روابط عمومی اورژانس اصفهان:

 مصدومیت 24 مرد در پی تصادف اتوبوس،
 تریلی و پژو

مدیر روابط عمومــی اورژانس و فوریت های پزشــکی اصفهان جزئیات تصــادف صبح دیروز را 
تشریح کرد.عباس عابدی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا، اظهار کرد: حادثه تصادف تریلی، پژو ۲۰۷ 

و اتوبوس ساعت ۰۶:۵۱ دیروز به مرکز اورژانس اصفهان گزارش شد.
وی با بیان اینکه این حادثه بعد از باغشاد به سمت زرین شــهر رخ داده بود، افزود: بلافاصله دو 
واحد امدادی ۱۱۵ به همراه دو آمبولانس ذوب آهن و یک کد هلال احمر به محل حادثه اعزام شد.

مدیر روابط عمومی اورژانس و فوریت های پزشکی اصفهان تصریح کرد: ۲۴ مرد ۳۰ تا ۵۰ سال که 
از مسافران اتوبوس بودند، در پی این حادثه دچار آسیب سطحی شدند.

وی با بیان اینکه اتوبوس مذکور بین شهری و ســرویس کارکنان یکی از شرکت های منطقه بود، 
ادامه داد: یک زن ۴۳ ساله که راننده پژو ۲۰۷ بود جان خود را از دست داد و مصدومان حادثه به 

بیمارستان شهدای لنجان منتقل شدند.

فرمانده انتظامی استان اصفهان در مراسم صبحگاه مشترک در ستاد انتظامی استان اصفهان:

امنیت ثابت و پایدار در تمام نقاط استان برقرار است

فرمانــده انتظامی اســتان اصفهان گفــت: اخلالگران نظــام و امنیت، 
آشوبگران، هنجارشــکنان و کســانی که قصد برهم زدن امنیت اخلاقی 
جامعه را دارند در سایه دلاورمردی نیروهای انتظامی در امان و آرامش 
نخواهنــد بود.به گزارش ایرنا، ســردار حمید علینقیان پور روز شــنبه در 
مراسم صبحگاه مشــترک در ســتاد انتظامی اســتان اصفهان افزود: 
مبارزه بی امان با اخلالگران اقتصادی، سارقان و قاچاقچیان خُرد، کلان 
موادمخدر و برخورد قاطع با مجرمان در فضاهای حقیقی و مجازی تنها 
بخشی از تلاش شــبانه روزی نیروهای دلاوری انتظامی استان اصفهان 

است.
وی اظهار داشــت: اکنون در ســایه  تعامــل و هماهنگی دســتگاه های 
مسئول دســتگاه امنیتی و اطلاعاتی و نیروهای مســلح، امنیت ثابت و 
پایدار در تمام نقاط اســتان برقرار اســت.رئیس پلیس استان اصفهان 
افزود: نیروهای انتظامی و مسلح استان اصفهان تا آخرین توان خود در 
راســتای اعتلای نظام و کمک به نظم و امنیت در جامعه از هیچ تلاشی 

دریغ نخواهند کرد.
وی با اشــاره به عملکرد ۶ ماه اول فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان 
گفت: در این مدت صدها باند ســارقان، مجرمــان مرتبط با مواد مخدر 

منهدم شد.
وی یادآور شد: در پلیس فتا علاوه بر دســتگیری صدها مجرم سایبری 

حدود ۱۸ هزار میلیارد ریال اموال مردم به آنها بازگردانده شد و در پلیس 
آگاهی نیز بالغ بر هفت هزار میلیارد ریال اموال مســروقه بازپس گیری 
شده است.سردار علینقیان پور افزود: در پلیس امنیت اقتصادی حدود 
۱۹ میلیارد ریال کالا قاچاق توقیف شــده و تنها در مدت ۶ ماه گذشــته 
در پلیس مبارزه بــا مواد مخدر حدود ۱۳ تن مواد مخدر کشــف و ضبط 

شده است.
وی بین داشت: همچنین در نیمه نخست امسال بالغ بر ۲ میلیون و ۳۰۰ 
هزار تماس با سامانه ۱۱۰ گرفته شده است که ۹۱۲ هزار مورد از این تعداد 
خدمات انتظامی و تشــکیل پروند قضایی را در پی داشته و یک میلیون 
و ۲۰۰ هزار مورد با مشاوره تلفنی رفع شده است که براساس نظرسنجی 

صورت گرفته به ۹۷ درصد رضایتمندی مردم منجر شده است.
وی همچنین هفتــه انتظامی را فرصــت مغتنمی دانســت تا خدمات 
شــبانه روزی نیروی انتظامی برای مردم و مســئولان ارائه شود و گفت: 
در این هفته بــا برنامه های مختلــف در قالب همایش و نمایشــگاه و 
دیدارهای بسیار با اقشار مختلف، ارتباط پلیس بیش از گذشته با مردم 

برقرار خواهد شد.
در این مراسم که استاندار و شــماری دیگر از مســئولان استان حضور 
داشــتند، مانور اقتدار یگان ویژه در ســتاد انتظامی اســتان به نمایش 

گذاشته شد.

اخبار جامعه

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان اصفهان گفت: 
برقراری عدالت و ایجاد رضایتمنــدی مردم، نتیجه 
اجرای دقیق مفاد ســند تحول و تعالی قوه قضاییه 
اســت، همچنین دســتگاه قضایی اســتان در عین 
جلوگیــری از تعطیلــی واحدهای تولیــدی، وصول 

مطالبات طلبکاران را در دستور کار خود دارد.
سیدمحمد موسویان، انقلاب اسلامی را مبدا شروع 
تحول در سیستم قضایی کشور دانست و اظهار کرد: 
با پیروزی انقلاب یکی از نیازهای اصلی کشور وجود 
عدلیه اســلامی بود که با تلاش های آیت ا... شــهید 

بهشتی )ره( این امر محقق شد و تا امروز این تحول و 
تکامل ادامه دارد که نقطه عطف آن تدوین سند تحول 
قضایی بوده اســت.وی افزود: ســند تحول قضایی 
توسط رئیس قوه قضاییه تکامل یافت و با عنوان سند 
تحول و تعالی قضایی مبنای فعالیت دستگاه قضایی 
در تمام کشور قرار گرفت که نتیجه اجرای دقیق مفاد 
آن برقراری عدالت و ایجاد رضایتمندی مردم خواهد 
بود.دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان اصفهان با 
اشاره به موضوع احیای حقوق عامه توسط دادستان ها 
تصریح کرد: یکی از وظایف مهم دادستان ها ورود به 
مسئله احیای حقوق عامه است و چنانچه مواردی از 
سوی نهادهای اجرایی موجبات تضییع حقوق مردم 
را فراهم کند، دادستان باید به عنوان مدعی العموم به 

مســئله ورود و با نگاه مطالبه گرانه و با ایجاد تعامل 
پیگیر رفع مشکلات باشــد.وی بر حضور بین مردم و 
داشتن ارتباط مستقیم با آن ها، داشتن حسن خلق، 
انجام اقدام به موقع و قاطع و صدور دستورات متقن و 
صریح توسط دادستان ها تاکید کرد و گفت: با حکمی 
از ســوی رئیس قوه قضاییه، مظاهر محمدی پور به 
عنوان دادستان عمومی و انقلاب چادگان معرفی و از 
تلاش های اسماعیل موحدی دادستان پیشین این 

حوزه قضایی تقدیر شد.
موسویان یکی از وظایف دستگاه قضایی را حمایت از 
تولید و واحدهای تولیدی و صنعتی دانست و افزود: 
یکی از وظایف مهم دستگاه قضایی، حمایت از تولید و 

اشتغال در جامعه است .

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان اصفهان:

برقراری عدالت نتیجه اجرای دقیق سند تحول قوه  
قضاییه است 

رالی خانوادگی 
پلیس راهور ناجا

رالــی خانوادگــی و گردشــگری 
پلیس راهــور ناجا به مناســبت 
هفته نیروی انتظامــی با حضور 
بیش از صد خودرو، از مبدا شهرک 
آزمایش به مقصد ایران مال صبح 

مورخ ۱۴ مهرماه ۱۴۰۲ برگزار شد.

رئیس مرکز بهداشت شماره یک اصفهان مطرح کرد:

شناسایی 54 بیماری متابولیک ارثی
رئیس مرکز بهداشت شــماره یک اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر ۵۴ بیماری متابولیک ارثی 
از طریق غربالگری قابل شناسایی است، گفت: زمان طلایی شناسایی این بیماری دوران کودکی، 
نوزادی و شیرخوارگی اســت که اگر مداخلات به موقع و مؤثر صورت نگیرد تا پایان عمر عوارض آن 
ماندگار خواهد بود.به گزارش خبرنگار ایمنا، علی وحدتی اظهارکرد: زمانی بیشــترین انرژی حوزه 
سلامت صرف کاهش مرگ ومیر دوران نوزادی و کودکی به لحاظ بار بیماری های عفونی و واگیردار 
می شد، اما امروزه شــاهد پیشــرفت قابل توجه و تأثیرگذاری در این زمینه هستیم به گونه ای که 
برای کنترل بیماری های غیرواگیر دوران نوزادی و شیرخوارگی اقداماتی انجام شده که نیاز به بنیه 
علمی بالا و امکانات وسیع داشته و بسیار تأثیرگذار بوده است.وی افزود: در حال حاضر ۵۴ بیماری 
متابولیک ارثی از طریق غربالگری قابل شناســایی بوده و زمان طلایی شناسایی این بیماری در 
دوران کودکی، نوزادی و شیرخوارگی است که اگر مداخلات به موقع و مؤثر صورت نگیرد تا پایان عمر 
عوارض آن پایدار و ماندگار خواهد بود.رئیس مرکز بهداشت شماره یک اصفهان با بیان اینکه زمانی 
که جهش ژنتیکی صورت می گیرد، ژن از طریق پدر و مادر به نوزاد منتقل می شود، تصریح کرد: علائم 
بیماری های متابولیکی overlap با سایر بیماری های غیرواگیر است که تنها از طریق غربالگری و 
آزمایش هایی که در سه تا پنج روزگی نوزاد انجام می شود، قابل شناسایی است که این آزمایش ها 
نیز باید از دقت بسیاری برخوردار باشد.وی ادامه داد: اگر موارد مثبت بیماری های متابولیک ارثی 
مشاهده شــود باید درمان های تأثیرگذار و به موقع برای بیمار انجام شود؛ همچنین اگر تغییرات 
آنزیمی و مولکولی که باعث اختلال متابولیک می شود، دیرهنگام کشف شود و مورد بررسی و درمان 
و مداخلات درمانی قرار نگیرد عوارض ماندگار خواهد داشــت.وحدتی با اشاره به اینکه در گذشته 
تجربه شناسایی و درمان بیماری هایپوتیروئیدی را داشــتیم، گفت: امروزه آثار و فواید غربالگری 
و درمان بیماری های هایپوتیروئیدی مشهود اســت و با نیم نگاهی به گذشته در می یابیم که اگر 
غربالگری بیماری هایپوتیروئید صورت نمی گرفت اکنون چه عوارضی از این بیماری را شاهد بودیم.

وی اضافه کرد: مسائل و مشکلات ناشی از هایپوتیروئید و تشخیص دیرهنگام این بیماری در دوران 
نوزادی مورد بحث بود، اما امروزه کمتر نوزادی را مشاهده می کنیم که به هایپوتیروئیدی مبتلا شود و 
عوارض آن را تجربه کند.رئیس مرکز بهداشت شماره یک اصفهان ادامه داد: غربالگری بیماری های 
متابولیک ارثی اقدامی حساس و تأثیرگذار بوده که نیازمند همکاری درون بخشی و برون بخشی 
برای این اقدام اســت چون این آزمایش ها در آزمایشــگاه های تخصصی گرفته می شود و گرفتن 
صحیح نمونه از اهمیت ویژه ای در این زمینه برخوردار است که آموزش های لازم به متصدیان این 
امر داده شده است.وی خاطرنشان کرد: توجیه و آموزش والدین بخش عمده و تأثیرگذار بر پیشبرد 
برنامه غربالگری بیماری های متابولیکی ارثی اســت، از این رو امیدواریــم در مورد بیماری های 
متابولیک از طریق آموزش هایی که تأثیرگذار خواهد بود و ایجاد نگرش مناسب برای والدین، بتوانیم 

بهره وری کافی از این برنامه داشته باشیم.
 

نیاز فوری به اهدای خون B و AB منفی در اصفهان
مدیرکل انتقال خون اســتان اصفهان از نیاز فــوری به اهدای خون B و AB منفــی خبر داد. کیان 
دهراب پور در گفت وگو با خبرنگار ایمنا، اظهار کرد: میزان ذخیره خون استان اصفهان در حال حاضر 
برابر با ۲۳۳۴ واحد معادل شــش روز و میزان ذخیره خون شهرستان اصفهان برابر با ۱۵۶۰ واحد 

معادل ۴.۹ روز است.
وی افزود: با توجه به کاهش یافتن میزان ذخیره خون، شهروندان اهدای خون را مد نظر قرار دهند و 
مانند همیشه یاری کننده نیازمندان به خون و فرآورده های خونی باشند.مدیرکل انتقال خون استان 
اصفهان خاطرنشــان کرد: در حال حاضر نیاز فوری به گروه های خونی B و AB منفی وجود دارد و 

میزان ذخیره خون این دو گروه خونی به دو روز رسیده است.

عکس خبر

دیدگاه روزبا مسئولان

دانش آموزان شاد موفق تر 
هستند

روان شناس و مشاور خانواده گفت: مدارس 
باید به دنبال ایجاد راهکارهایی برای نشــاط 
دانش آمــوزان باشــند، چــرا که ایــن مهم 
موفقیت تحصیلی دانش آموزان را به همراه 
دارد.فهیمــه اســماعیلی والا در گفت وگو با 
خبرنگار ایمنــا، با بیان اینکه لازم اســت در 
مدارس به بحث شــادی و نشــاط به عنوان 
یک موضوع اصلــی و مهم پرداخته شــود، 
اظهار کرد: توجه به نشاط دانش آموزان روی 
موفقیت تحصیلی آنها در دروس مختلف و 
آموزش و یادگیری مؤثر اســت.وی افزود: 
اگر به موضوع شادی و نشاط و شادمانی به 
صورت تخصصی پرداخته شود و در اولویت 
برنامه ریزی آموزشی قرار گیرد، نه تنها شاهد 
دانش آموزان شــاد و با نشــاط با خلق بالا 
خواهیم بود، بلکه به دنبال آن سطح موفقیت 
تحصیلی و کشــف اســتعدادها و خلاقیت 
نیز افزایش چشــمگیری خواهد داشــت.

روان شناس و مشــاور خانواده گفت: شادی 
حقیقی و عمیــق نه تنها تأثیــرات مثبتی بر 
عملکرد فرد دارد که تأثیرات آن در روح و روان 
و جسم نیز بسیار واضح است و در اصل تأثیر 
بر روح و روان و جسم است که باعث موفقیت 
در عملکرد می شود.وی ادامه داد: لازم است 
مدارس بــه دنبال راهکارهایی بــرای ایجاد 
لبخند بر لب دانش آموزان و شادی عمیق در 
روح و جسم آنها باشــند، افزایش مشارکت 
دانش آموزان در امور مختلف مدرســه با در 
نظر گرفتن توانمندی و استعداد و علاقه هر 
فرد، ایجاد حس مفید بودن و تأثیرگذار بودن 
در دانش آموزان، ایجاد روحیه مشــارکت و 
تعاون و همکاری از جمله این راهکارها است، 
همچنین بــا محور قــرار دادن فعالیت های 
پرنشاط می توان بین دانش آموزان فضایی 
برای آموزش یک یــا چند فــن و حرفه در 
مدرسه ایجاد کرد.اسماعیلی والا خاطرنشان 
کرد: شاد، پویا و خلاق بودن آموزگاران و ایجاد 
فضایی ســالم برای خندیدن، بازی و شور و 
هیجان مثبت در مدرســه زمینه ساز ایمانی 

واقعی و امید در دانش آموزان خواهد بود.

»سیمبا« ماده شیر آفریقایی که در پارک وحش آموزشی صُفه اصفهان زندگی می کند، برای دومین بار در این پارک وحش زایمان کرد. به گزارش خبرنگار مهر، سیمبا 
ماده شیر آفریقایی پارک وحش آموزشی صفه حدود دو هفته پیش در دومین زایمان خود تحت نظر و مراقبت متخصصان چهار قلو بدنیا آورد.خبرنگار مهر که روز جمعه 
۱۴ مهر به پارک وحش صفه رفته بود، علت نبود سیمبا یکی از ماده شیرهای باغ وحش را جویا شد که کارگران مجموعه دلیل آن را زایمان این ماده شیر عنوان کردند.
علی جعفری مدیرپارک کوهستانی صفه و همچنین حسین کارگر مدیر منطقه پنج شهرداری اصفهان در گفتگو با خبرنگار مهر تولد توله شیرهای آفریقایی در پارک 
وحش صفه را تأیید کردند.دو توله سیمبا چند روز پس از تولد مردند اما وضعیت دو توله دیگر اکنون مساعد است. جنسیت دو توله شیر تازه متولد شده هنوز مشخص 
نیست اما سیمبا یک سال پیش نیز در اولین زایمان خود ۲ توله شیر نر به دنیا آورده بود که در پارک وحش زیر نظر متخصصان رشد کردند و اکنون در سلامت به سر 
می برند .۲ پسر سیمبا، پیژو و ال پیژو نام دارند.پارک وحش آموزشی صفه هم اینک با تولد این دو توله دارای ۹ قلاده شیر آفریقایی است که در بازه های زمانی مختلف 
طی دو سه سال اخیر یا از قاچاقچیان حیات وحش گرفته شدند و به این پارک وحش انتقال یافتند و یا در این پارک بدنیا آمدند.سارا سال گذشته در حالی که ۱۱ ماه 
سن داشت توسط نیروی انتظامی و مأموران یگان حفاظت محیط زیست اصفهان از یک باغ وحش خصوصی در خمینی شهر کشف و به پارک وحش صفه منتقل شد.

2 توله شیر آفریقایی در پارک وحش صفه اصفهان بدنیا آمدند

85 دستگاه آمبولانس 
 فرسوده اورژانس اصفهان

 نیاز به بازسازی دارد
رییس اورژانس پیــش بیمارســتانی اورژانس 
استان اصفهان گفت: در زمان حاضر ۸۵ دستگاه 
آمبولانس فرسوده در پایگاه های اورژانس استان 
نیاز به بازســازی دارد کــه در این زمینــه نیازمند 

مشارکت خیران و صنایع بزرگ منطقه هستیم.
روابط  عمومــی اورژانس اســتان اصفهــان روز 
پنجشنبه به نقل از فرهاد حیدری افزود: از ابتدای 
سالجاری تاکنون ۹ دستگاه آمبولانس بازسازی 
شــده به پایگاه های اورژانس پیش  بیمارستانی 

اصفهان تحویل داده شده است.
وی افزود: از این تعداد ســه دستگاه آمبولانس با 
منابع مالی دولتی و ۶ دستگاه با حمایت خیرین 
و مجتمع فولادمبارکه بازســازی شــد و به چرخه 
عملیات امدادرســانی بــه بیمــاران و مصدومان 

بازگشت.
رییس اورژانس پیش بیمارستانی اصفهان افزود: 
همچنین اکنون هفت دستگاه آمبولانس فرسوده 

دیگر در حال بازسازی است.
حیدری به غیرفعال شــدن برخــی از پایگاه های 
اورژانس بدلیل مشکلات ناوگان آمبولانس اشاره 
و بیان کرد: هر آمبولانس، ماهیانه به بیش از ۳۰۰ 
ماموریت امدادرسانی اعزام می شود که بازسازی 
و بازگشت آن به چرخه امدادرسانی، فعال سازی 
پایگاه های امدادی و بهبــود کیفیت ارائه خدمات 
اورژانــس پیش بیمارســتانی را بدنبــال خواهد 

داشت.
وی خاطرنشــان کرد: اورژانس پیش بیمارستانی 
اســتان اصفهان با ۱۶۱ پایگاه امــدادی، از ابتدای 
امســال به بیش از ۱۶۰ هزار ماموریت اورژانسی، 

امدادرسانی کرده است.
اورژانس پیش بیمارســتانی اســتان اصفهان در 
زمان حاضر از ۱۶۱ پایگاه امدادی شامل ۸۱ پایگاه 
شــهری، ۷۹ پایگاه جاده ای و یــک پایگاه امداد 

هوایی برخوردار است.



مدال های زیاد وزنه برداران کره  شمالی صدای برخی تیم های رقیب را درآورده است.به گزارش ایسنا و به نقل از سایت inside the games، کره شمالی برای 
دومین بار متوالی در صدر جدول مدال های وزنه برداری بازی های آسیایی قرار گرفت. این کشور چهار سال پیش در بازی های آسیایی جاکارتا هم اول شده بود. 
البته این اتفاق در جاکارتا تعجب آور نبود، چون وزنه برداران چینی به همراه هشت کشور دیگر به دلیل دوپینگ گسترده و بی سابقه  تعلیق شده بودند. این بار در 
جریان بازی های آسیایی شوک بزرگی به چین وارد شد؛ چرا که هشــت تن از ۱۰ وزنه بردار چینی که در رنکینگ المپیک پاریس حاضرند پشت سر وزنه برداران 
کره شمالی قرار گرفته اند.کره شمالی از دسامبر ۲۰۱۹ به دلیل شــیوع ویروس کرونا و محرومیت اعمال شده از سوی کمیته بین المللی المپیک به دلیل خروج 
از بازی های المپیک توکیو در هیچ مسابقاتی شرکت نکرده بود. وزنه برداران کره شــمالی در روز اول در هانگژو به مدال طلا دست یافتند و رکوردهای جهانی را 
شکستند.سه مربی تیم های وزنه برداری در هانگژو که مایل به ذکر نامشان نبودند، گفتند که این رکوردها ناعادلانه به دست آمده و نباید به رسمیت شناخته شوند. 
زنان کره شمالی در این رقابت ها شش رکورد جهانی را به نام خود ثبت کردند.هیچ یک از وزنه برداران کره شمالی از دسامبر ۲۰۱۹ در مسابقات شرکت نکرده و هیچ 
یک از آنها تحت نظارت آژانس ضد دوپینگ قرار نداشته اند.یکی از مربیان گفت: آنها تحت قوانین متفاوتی نســبت به بقیه وزنه برداران کشورهای دیگر تمرین 

کرده اند و این ناعادلانه است و رکوردهایشان نباید ثبت شوند.

تردید درباره عملکرد موفق وزنه برداران کره شمالی در بازی های آسیایی
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نیمار و مسی، این بار برابر هم
مالک باشگاه اینترمیامی پیشنهاد دیدار دوســتانه با الهلال را داده است.به گزارش ایسنا و به نقل 
از اسپورت، دیوید بکام، مالک باشگاه اینترمیامی، به فهد بن نافل، رئیس باشگاه الهلال، پیشنهاد 
بازی دوستانه بین دو تیم را داده است. قرار است که این بازی دوستانه ژانویه پیش رو در شهر ریاض 
برگزار شود. این بازی - در صورت برگزاری - بســیار جذاب خواهد بود و بدون شک تقابل مسی و 
نیمار مهم ترین اتفاق ممکن خواهد بود.نیمار و مسی فصل قبل در پاری سن ژرمن با همدیگر همبازی 
بودند و پیش تر هم در بارســلونا در کنار هم بازی کردند. آنها با آنکه در بارسلونا روزهای درخشانی 
را تجربه کردند اما در دو فصل حضورشــان در پاری ســن ژرمن روزهای کابوس واری داشتند و در 
نهایت در تابستان تصمیم به جدایی گرفتند و دو مقصد متفاوت را برگزیدند. مسی در لیگ آمریکا 

و اینترمیامی بازی می کند. این در حالی است که نیمار در قاره آسیا و برای الهلال توپ می زند.
 

دردسر جدی برای مالک اماراتی منچسترسیتی
آینده مالک منچسترســیتی به اتهام ارتباط با دولت روســیه در خطر قرار گرفته است.به گزارش 
ایسنا، پرونده شــیخ منصور، مالک اماراتی منچسترسیتی، از ســوی وزیر امور خارجه انگلیس 
به اتهام ارتباط با روسیه تحت بررســی قرار خواهد گرفت.شــیخ منصور، که اوت ۲۰۰۸ مالکیت 
منچسترســیتی را در اختیار گرفت، به اتهام کمک به سرمایه گذاران روسی در انتقال ثروتشان به 
امارات متحده عربی تحت بازجویی قرار می گیرد.بررســی پرونده اقدامات شیخ منصور توسط 
جیمز کلورلی، وزیر امور خارجه انگلیس، آغاز شده اســت. وکلای دادگستری معتقدند که تاجر 
اماراتی از موقعیتش برای کمک به جابه جایی پول دولت روسیه پس از حمله به اوکراین استفاده 
کرده است.اگر مالک سیتی مجرم شناخته شود، به دلیل قوانین جدید لیگ برتر انگلیس مجبور 
است از سمتش به عنوان مالک قهرمان اروپا کناره گیری کند. در حال حاضر آینده منصور در این 

باشگاه بدون تغییر باقی می ماند؛ مگر اینکه تحقیقات خلافش را ثابت کند.
 

مورینیو: به زودی راهی عربستان می شوم
سرمربی پرتغالی رم از سفرش به عربستان در آینده نزدیک خبر داد. آیا این اظهار نظر با شرایط او در 
جالوروسی مرتبط اســت؟به نقل از اسپورت، ســرمربی پرتغالی رم گفت: بدون شک به زودی راهی 
عربستان خواهم شد. می خواهم راهی این کشور شــوم. اطمینان دارم که کشوری متفاوت را نسبت 
به جاهایی که تاکنون در آنها زندگی کرده ام خواهم یافت. می خواهم خودم پیشرفتی را که عربستان 
داشته است از نزدیک ببینم و به آنها چنین تغییر و تحولی را تبریک بگویم.مورینیو در تابستان با پیشنهاد 
تیم های عربستانی مواجه شد و حتی بحث حضورش در تیم ملی فوتبال عربستان هم با جدیت مطرح 
بود ولی او به همه پیشنهادها پاسخ منفی داد و تصمیم گرفت که به قراردادش با رم وفادار بماند.آقای 
خاص با رم در فصل جاری عملکرد خوبی نداشته و نتایج کابوس واری را کسب کرده است و همین باعث 
شده است تا بحث اخراجش از رم مطرح شود و در این صورت بعید نیست که راهی لیگ عربستان شود.

 

بارسا باید 40 میلیون یورو دستی بگیرد!
باشگاه بارسلونا برای جلوگیری از چالش جدید با لالیگا به 4۰ میلیون یورو نیاز دارد.خوان لاپورتا، رئیس 
بارسلونا، پس از اینکه یکی از حامیان مالی باشگاه نتوانست ضرب الاجل 4۰ میلیون یورویی را محقق 
کند، به دنبال تزریق پول به حساب باشگاه است.در تابستان امسال، بارسلونا بخشی از حقوق پخش 
تلویزیونی خود را به لیبرو، یک صندوق سرمایه گذار آلمانی، فروخت. اما لیبرو تنها ۲۰ میلیون یورو از 
6۰ میلیون یورویی که متعهد شده بود را پرداخت کرده است.این همان قراردادی است که توسط لالیگا 
تایید شد تا بارسا بتواند قرارداد ژوائو فلیکس و ژوائو کانسلو را به صورت قرضی ثبت کند. از آنجایی که 

لیبرو قادر به پرداخت این مبلغ نیست، لاپورتا برای جبران پول به جست وجو ادامه می دهد.

 رؤیایی که به کابوس تبدیل شد؛

تقریبا بخوانید قطعا: خداحافظ المپیک!

 اتفاقــی که تا ســه-چهار ماه پیــش آن را قطعی 
می دانستیم تقریبا برایمان غیرممکن شده است.

لیبال  ایران در مسابقات انتخابی المپیک نتوانست نتایج تیم ملی وا
خوبی بگیرد و با شکست های ســنگینی که مقابل تیم های ضعیف تر 
از خود متحمل شــد، امتیازات زیادی را از دســت داد و علاوه بر عدم 
صعود مســتقیم، شــانس خود را برای صعود به المپیــک از طریق 
رنکینگ تقریبا از دست داد. اینجا قصد داریم دلایل این ادعا را مورد 

بررسی قرار دهیم.
در این دوره از مسابقات انتخابی المپیک شگفتی های عجیبی رخ داد 
و تیم هایی نظیر آلمان، کانادا، بلژیک و حتی کوبا بســیار خوب ظاهر 
شدند. در گروه یک که تیم ملی والیبال ایران هم حضور دارد تیم آلمان 
که شــانس چهارم برای صعود بود توانست با خلق یک شگفتی تمام 
معادلات گــروه را بر هم بریزد و به عنوان تیم نخســت راهی المپیک 
شود، اما این سهمیه مستقیم آلمان برای ایران گران تمام خواهد شد 
زیرا یکی از تیم های برزیل و ایتالیا که در این گروه هســتند، سهمیه 

نخواهند گرفت و باید شــانس خود را از طریق رنکینگ امتحان کنند. 
با توجه به اینکه پس از انتخابی المپیک و معرفی شــش تیم صعود 
کننده تنها پنج ســهمیه از طریق رنکینگ می توانند به المپیک بروند 
برزیل یا ایتالیا که رتبه بالاتری در رنکینگ نســبت به ایران دارند یک 
 ســهمیه را خواهند گرفت و اینگونه تعداد ســهمیه ها به چهار کاهش 

خواهد یافت.
در گروه دو، یکی از تیم های ژاپن و اسلوونی نیز از صعود مستقیم باز 
خواهند ماند و با توجه به امتیازات بسیار زیاد آنها در رنکینگ و فاصله 
خوبشــان با دیگر تیم  ها از جمله ایران مشکلی برای گرفتن سهمیه از 
طریق رنکینگ در سال آینده نخواهند داشــت و اینگونه یک سهمیه 
دیگر از طریــق رنکینگ از دســت خواهد رفت و تعداد ســهمیه های 

باقی مانده به سه خواهد رسید.
با توجه به عدم حضور آفریقایی ها در المپیک و با توجه به اینکه طبق 
قانون باید یک تیم از آفریقا در المپیک حضور داشته باشد یک سهمیه 
هم به آفریقایی ها اختصــاص می یابد که از بین مصر و تونس خواهد 

بود. اینجا نیز دو سهمیه دیگر باقی می ماند.
در گروه ســه نیز اگر بلژیک هم بتواند ســهمیه المپیــک را بگیرد که 
احتمالش بسیار زیاد اســت، با توجه به عدم کسب سهمیه مستقیم 
آرژانتین، ایــن تیم  هم به دلیل داشــتن امتیازات بالای ســیصد در 
رنکینگ و اختلاف بیــش از صد امتیاز بــا تیم هایی نظیــر ایران، از 
 طریق رنکینگ راهی المپیک خواهد شــد تا فقط یک ســهمیه دیگر 

باقی بماند.
تیم ملی والیبال ایــران اگر می خواهد از طریــق رنکینگ به المپیک 
صعود کند باید در لیگ ملت های والیبــال در فصل ۲۰۲4 که آخرین 
شــانس کشــور ها برای ارتقای رنکینگ اســت از دوازده بازی خود 
در مقدماتــی VNL چندین مســابقه را با نتایج ســه بــر صفر پیروز 
شــود و مقابل تیم هــای هم رده خــود نیز نبــازد تا بــا گرفتن بیش 
از ۸۰ امتیــاز معجــزه وار آخرین ســهمیه باقی مانده را کســب کند. 
 کاری که با توجه بــه اوضاع احوال ایــن روزهای تیم ملی نشــدنی 

به نظر می آید.

دیدگاه روز

درخواست مدیرعامل استقلال از فدراسیون فوتبال چیست؟
مدیر عامل باشگاه استقلال با ارســال نامه ای به فدراســیون فوتبال مواردی را برای بازی با مس 
رفسنجان خواستار شد.مدیرعامل باشگاه استقلال با ارســال نامه ای به رئیس فدراسیون فوتبال 
خواهان برگزاری بازی استقلال و مس رفسنجان با حضور تماشاگر و در ورزشگاه دارای مجوز شد.

در بخشی از نامه سرگشاده مدیرعامل باشگاه استقلال به رئیس فدراسیون فوتبال آمده است: »به 
استحضار می رساند براساس اطلاعات موثق، شورای تأمین استان کرمان صراحتاً ورزشگاه شماره 
۲ شهدای مس رفســنجان را جهت برگزاری دیدارهای لیگ برتر از هفته سوم به بعد چه با حضور 
تماشاگر و چه بدون حضور تماشاگر مورد تأیید قرار نداده است و صراحتاً در این نامه اعلام کرده در 
صورتی که حتی زیرساخت های ورزشگاه شماره یک شهدای مس رفسنجان آماده نباشد، مسابقات 
مس رفسنجان نباید در ورزشگاه شماره دو برگزار شــود و باید به مکان دیگری خارج از شهرستان 
انتقال یابد؛ همچنین در نامه شــماره ۰۲۱۳4۸۰/۱۱۰ مورخ ۱4۰۲،۰6،۲۸ ســازمان محترم لیگ به 
باشگاه محترم مس رفسنجان به عدم وجود شرایط لازم ورزشگاه شماره ۲ شهدای مس رفسنجان 
جهت برگزاری بازی های لیگ اشــاره و به صراحت اعلام شده: »خواهشــمند است ترتیبی اتخاذ 
شود تا ضمن اخذ تأیید شورای تأمین استان ورزشگاه خانگی آن باشگاه در رقابت های پیش رو به 
ضرب الاجل تعیین و اعلام شود. بدیهی است عدم تحقق شرایط میزبانی موجب لغو رقابت مذکور 
و ارجاع پرونده مسابقه به ارکان قضائی فدراسیون فوتبال می شود.«لازم به ذکر است این مکاتبات 
به مدیرعامل باشگاه مس رفسنجان، مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمان و رئیس هیأت فوتبال 
استان کرمان )بعنوان نماینده فدراسیون در اســتان مربوطه( ابلاغ شده است.لذا با توجه به نکات 
فوق الذکر، باشگاه استقلال خواهان رعایت عدالت و بازی در ورزشگاهی است که دارای مجوزهای 
لازم از نهادهای ذیصلاح باشد و بازی باید با حضور تماشاگران مطابق آنچه در نامه سازمان محترم 

لیگ به باشگاه مس رفسنجان اعلام شده، برگزار شود.
 

ثانیه های جنجالی از تبلیغات محیطی؛

درآمد 50 میلیاردی پرسپولیس گم شد!
باشگاه پرسپولیس هفته گذشته ۵۰ میلیارد مهم و تاثیرگذار را از دست داد.

باشگاه پرسپولیس هفته گذشته از امضای قرارداد با شرکت ایرانسل خبر داد و با افشای این قرارداد 
در سامانه کدال، اعلام کرد که این قرارداد اسپانسری ۱۲۰ میلیارد عواید مالی در طول یک سال برای 
سرخپوشان به دنبال خواهد داشت.به نظر می رسد ماجرا از این قرار است که باشگاه پرسپولیس 
برای فصل جاری نتوانسته حق تبلیغات محیطی را به دســت بیاورد و این حق در اختیار سازمان 
لیگ قرار گرفته است.چهار سال پیش تبلیغات محیطی منبعی برای درآمد سازمان لیگ بود اما با 
درخواست پرسپولیس و استقلال برای اعطای حق تبلیغات محیطی، سازمان لیگ این امتیاز را به دو 
باشگاه سرخابی واگذار کرد. اما این موضوع با جنجال بسیاری همراه شد و دو باشگاه پرسپولیس 
و استقلال آنطور که می خواستند نتوانستند کار خود را پیش ببرند و همیشه سایه دردسر اقدامات 
سازمان لیگ را روی سر خود داشتند.نکته جالب اینکه حتی در زمان اعطای حق تبلیغات محیطی 
به پرسپولیس و استقلال، سازمان لیگ سهم ۳۰ درصدی خود را دریافت می کرد. به عبارتی اگر دو 
باشگاه از هر بازی خانگی ۱۰ میلیارد درآمد داشتند، ۳ میلیارد را به سازمان لیگ می دادند، ۲ میلیارد 
به اجاره ورزشگاه آزادی می رسید و کارگزار نیز حدود ۲۵ درصد برای سهم خود برمی داشت تا مجموع 
درآمد سرخپوشان به کمتر از سه میلیارد برسد.سال گذشته سازمان لیگ برای هر بازی ۱۰۰۰ تا ۲۰۰۰ 
ثانیه تبلیغات محیطی به باشگاه پرسپولیس داد و سرخپوشان نیز تمام فضای خود را به ایرانسل 
فروختند و در ازای ۱۵ بازی خانگی، ۲۰ میلیارد تومــان دریافت کردند. به عبارتی آنها برای هر بازی 
حداکثر ۳۳ دقیقه و حداقل ۱6 دقیقه امکان تبلیغات محیطی داشتند.باشگاه پرسپولیس فصل 
گذشته ۱۱۰ میلیارد از ایرانسل دریافتی داشت که ۹۰ میلیارد به تبلیغات روی پیراهن و ۲۰ میلیارد به 
تبلیغات محیطی مربوط می شد که اگرچه کفاف هزینه این باشگاه را نمی داد اما به هر حال مهمترین 

منبع درآمدی باشگاه محسوب می شد.

مستطیل سبز

محصص:

  امکان ندارد با این وضع 
به المپیک برویم!

مرتضی محصص کارشناس فوتبال، اعتقاد 
دارد تیم های ملی فوتبال ایران برای موفقیت 

به یک برنامه و ساختار جامع نیاز دارند.
مرتضــی محصــص در گفت وگو با ایســنا، 
درخصــوص ناکامی تیم ملــی فوتبال امید 
ایــران در بازی های آســیایی هانگژو اظهار 
کرد: برای تیم ملی امید در کنار برنامه ریزی 
مدون نیاز داریم که از تجربیات تلخ گذشته 
استفاده کنیم. این داستان می تواند همینطور 
ادامه پیدا کند. انتظار می رود که باشگاه ها هم 
همکاری کنند، چون تعداد زیادی از بازیکنان 
تیم امیــد می توانند بازیکنــان مطرحی در 

سطح باشگاهی باشند.
او ادامه داد: از نظر من در ایــن حوزه نیاز به 
همفکری با تیم ملی بزرگسالان وجود دارد. 
الان از امیــر قلعه نویی به عنوان ســرمربی 
بزرگســالان تا رده های نوجوانان و نونهالان 
نیاز به همکاری داریم تا یک فلسفه و ساختار 
تشکیل دهیم. باید دیدگاه مشترکی بین همه 
رده های ملی وجود داشته باشد و بین مربیان 
آن ها جلساتی منظم باشــد تا هماهنگی به 

شکلی عالی رقم بخورد.
این کارشــناس فوتبال افزود: نیــاز داریم 
تمرینات مدون با بهترین امکانات را داشته 
باشــیم. منظــور از امکانات زمیــن تمرین 
مناسب و همینطور برگزاری مسابقات کارآمد 
اســت. اگر بخواهیم پس از این شکست به 
دنبال مقصر باشیم هرگز به جایی نخواهیم 
رسید.محصص درمورد انتقادات به عملکرد 
رضا عنایتی روی نیمکت تیم ملی امید بیان 
کرد: ضمــن احترامی که بــرای او قائلم، او 
مانند تمامی مربیان تــلاش خودش را کرد 
ولی ساختار مناسب نبود و باید بپذیریم که 
در مدت زمان خیلی کوتاهی تیم امید تشکیل 
شده بود. عنایتی با ۵ یا ۱۰ بازی در یکی، دو 
تورنمنت شانسی ندارد تیمش را آماده کند. 
این امکان ندارد شــما با بازی های محدود 
برای راه یافتن به المپیک شــانس زیادی 

داشته باشید.

تیم ملی والیبال ایران اگر می خواهد از طریق رنکینگ 
به المپیک صعود کند باید در لیگ ملت های والیبال 
در فصل 2024 که آخرین شانس کشور ها برای ارتقای 
 VNL رنکینگ است از دوازده بازی خود در مقدماتی
چندین مسابقه را با نتایج سه بر صفر پیروز شود و 

مقابل تیم های هم رده خود نیز نبازد

فوتبال جهان

عکس خبر

 ستاره مشهور فوتبال 
پدر شد

نیمار جونیور ســتاره برزیلی الهلال 
ریاض را به مقصد کشورش ترک کرد 
تا در زمان به دنیا آمدن فرزندش کنار 
همسر خود باشد. ستاره برزیلی برای 
مدت یک هفته در عربستان حضور 
نخواهد داشت و بازی بعدی الهلال را 
هم از دست خواهد داد. فرزند به دنیا 
آمده نیمار دختر است و به دنیا آمدن 
آن را در کنار همسرش جشن گرفت.

مارکوآرناوتوویچ تابستان امسال به اینتر آمد اما به 
دلیل مصدومیت نتوانست انتظارها را برآورده کند. 
صدرنشین ســری آ حالا بیش از گذشته به دنبال 

جذب مهدی طارمی در تابستان است.
به گزارش ایسنا، و به نقل از سایت اسپورت بوسنی، 
مارکو آرناوتوویچ در دیــدار امپولی و اینتر مصدوم 
شــد. او در نیمه دوم به بازی رفت و با مصدومیت 
بدی مواجه شــد که باعث خواهد شــد او چندین 

بازی را در ادامه فصل از دست دهد.
اکنون اینتر آماده است تا مهاجمی را به جای مارکو 
آرناوتوویچ در زمســتان به خدمت بگیرد. به گفته 
کالچومرکاتو، اینتر چشــم به مهاجم پورتو دوخته 
است. مهدی طارمی گزینه اصلی اینتر در زمستان 
است. این بازیکن ۳۱ساله از سال ۲۰۲۰ برای پورتو 

بازی می کند و یکی از بهترین بازیکنان این تیم در 
سال های اخیر بوده است. جای تعجب است که او 

تابستان گذشته راهی تیم دیگری نشد.
با اینکه بنــد خرید طارمی 6۰ میلیون یورو اســت 
اما قراردادش تابستان آینده به پایان می رسد. به 
همین دلیل پورتو حاضر است او را در زمستان تنها 
با ۱۵ میلیون یورو آزاد کند. روزنامه نگاران ایتالیایی 
مدعی انــد اینتر آماده پرداخت مبلغ درخواســتی 
پرتغالی هاســت. بنابراین می توانیم طارمی را در 
زمستان در سری آ ببینیم. طارمی در این فصل در 
۱۰ بازی دو گل به ثمر رســانده و یک پاس گل هم 

داده است.
مهدی طارمی کارش را در ایرانجوان بوشهر آغاز کرد 
و در شاهین بوشهر و پرسپولیس و سپس الغرافه 

قطر توپ زد. او سال ۲۰۱۹ راهی اروپا شد و با ریوآوه 
قرارداد امضا کرد و از ســال ۲۰۲۰ به عضویت پورتو 
درآمده است. او به سرعت خودش را به عنوان یکی 
از بهترین مهاجمان لیگ پرتغــال معرفی کرد. او 
هم چنین چندین بار در لیگ قهرمانان اروپا را تحت 
تاثیر قرار داد و یک بار یک گل شگفت انگیز قیچی 

برگردان مقابل چلسی به ثمر رساند.

  طارمی، شکار زمستانی اینتر؟



رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان با بیان اینکه 
نخستین و مهم ترین خواسته مردم اصفهان توجه 
به جریان پایدار آب در زاینده رود است، گفت: انتظار 
داریم انتقال آب از تونل ســوم کوهرنگ که در دولت 
سیزدهم متوقف شده اســت، دوباره فعال شود تا 
حدود ۷۰ میلیون مترمکعب آب به زاینده رود اضافه 
شــود.به گزارش خبرنگار ایمنــا، محمد نورصالحی 
در برنامه رادیویی »صدای شــهر با بیان اینکه جایزه 
مصطفی یک رویداد علمی در جهان اســلام است 
که توسط جمهوری اسلامی ایران از سال ۱۳۹۰ آغاز 

و امســال پنجمین دوره آن برگزار شــد، افزود: این 
رویداد به صورت دوســالانه برگزار می شــود که این 
دوره در اصفهان برگزار شــد و از حدود یک ماه قبل 
مدیریت شهر و اســتان در حال تلاش بودند تا مرکز 
همایش های امام خامنه ای به صورت آبرومندانه ای 
میزبان افتتاحیه باشد که از تمام دست اندرکاران این 

فعالیت ها قدردانی می کنم.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان کرد: 
رئیس جمهور نیز به مناسبت سخنرانی در افتتاحیه 
جایزه مصطفی )ص( به نصف جهان سفر کرد که از 
این ســفر برای افتتاح چند طرح استفاده شد.وی 
ادامه داد: انتظار می رود مقام های عالی رتبه ملی در 
زمان سفر، مشکلات شهر را بررسی کنند، اما در این 
سفر به دلیل تراکم برنامه ها فرصت بررسی مشکلات 

فراهم نشد.نورصالحی تاکید کرد: گلایه ای که به وجود 
آمده، این است که وزیر نیرو در مصاحبه ای اشاره کرد 
طرح انتقال آب دریای عمان به اصفهان در قالب دو 
فاز اجرا می شود که فاز نخست ســالانه ۷۰ میلیون 
مترمکعب آب انتقال می دهــد و تاکنون ۵۰ درصد 

پیشرفت داشته است.
رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: به رغم 
اینکه هرگونه انتقــال آب به حوزه آبریــز زاینده رود 
مطلوب و مورد تقدیر است، اما انتظار مردم اصفهان از 
دولت، به ویژه شخص رئیس جمهور و وزارت نیرو این 
است که برای زاینده رود فکری کنند، زیرا این آب برای 
صنایع تخصیص یافته است، البته اینکه صنایع پس 
از این تخصیص، برداشتی از این رودخانه نخواهند 

داشت، مثبت است.

 رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

مردماصفهانجریانپایدارزایندهرودرامیخواهند

رئیس شورای شهر اصفهان مطرح کرد:

بهرهبرداریبهموقعازفازنخستخط۲مترویاصفهان
درصورتتامینمنابعمالی

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: با توجه به هدف گذاری انجام شده مبنی بر بهره برداری از 
فاز نخست خط دو متروی اصفهان تا پایان سال آینده، باید مدیریت شهری، مدیریت استان و وزارت 
کشور حمایت های مالی از این پروژه کلان را داشته باشند تا طبق برنامه زمان بندی شده به بهره برداری 
برسد.به گزارش خبرنگار ایمنا، محمد نورصالحی در بازدید از پروژه احداث ایستگاه میدان امام علی 
)ع( خط دو متروی اصفهان و بررسی روند پیشرفت آن با حضور مسئولان فنی مترو، اظهار کرد: یکی از 
ایستگاه های مهم خط دو مترو، ایستگاه امام علی )ع( است که زیر میدان امام علی )ع( و در مجاورت 
مسجد جامع واقع شده است و موقعیت تاریخی و میراثی دارد.وی با بیان اینکه این ایستگاه در خط 
دو مترو یکی از ایستگاه های پرمسافر خواهد بود و درباره نحوه اجرای آن نیز نظرات مختلفی وجود 
داشت که بر این اساس بازدیدهای مهندسی از آن شده است، افزود: در حال حاضر این ایستگاه بزرگ، 
زیر میدانی واقع شده که حدود ۱۰ سال قبل اجرا شده است و در این مسیر تمام ملاحظات میراثی و 
عمرانی موقعیت پروژه لحاظ می شود.رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: پروژه احداث 
ایستگاه میدان امام علی )ع( خط دو متروی اصفهان تاکنون پیشرفت خوبی داشته است، اما مراحل 
پیشرفت کار و نیازهای مالی و بدی های موجود و منابعی که باید تا پایان ۱۴۰۳ برای این خط تأمین 
شود، مرور شد، چراکه از سوی مدیریت شهری و شورای اسلامی اسلامی هدف گذاری شده است فاز 
نخست خط دو حدفاصل دارک تا طوقچی تا آخر سال آینده به بهره برداری برسد.وی تاکید کرد: برای 
تحقق این هدف مهم، مدیریت شهری، مدیریت استان و در کلان وزارت کشور باید حمایت های مالی 
از این پروژه کلان انجام شود تا به موقع به بهره برداری برسد و به مردم خدمت رسانی کند.نورصالحی در 
توضیح پیشرفت احداث ایستگاه میدان امام علی )ع( خط دو متروی اصفهان گفت: به دلیل تأمین 
نشدن منابع مالی مورد نیاز، بعضی از پروژه ها با تأخیر مواجه شده، اما قابل جبران است و مدیران پروژه 

قول جبران می دهند، به شرطی که مسائل مالی حل شود.
 

شهردار اصفهان تاکید کرد:

حساسیتهایمیراثرادراحداثایستگاهمتروی
امامعلی)ع(درنظرگرفتهایم

شهردار اصفهان گفت: حساسیت های درستی از سوی سازمان میراث فرهنگی برای احداث ایستگاه 
میدان امام علی)ع( خط دو متروی اصفهان تعریف شده است که برای شهرداری و پیمانکار پروژه، 
در حکم فعالیت توام با دقت، مراقبت و ظرافت بیشــتر در انجام کار بوده و این موضوع مورد توجه 
قرار گرفته است.علی قاسم زاده در بازدید از پروژه احداث ایســتگاه میدان امام علی )ع( خط دو 
متروی اصفهان و بررسی روند پیشرفت آن با حضور مسئولان فنی مترو اظهار کرد: با توجه به تاکید 
شورای اسلامی شهر مبنی بر اینکه فاز نخست خط دو متروی اصفهان حدفاصل ایستگاه دارک تا 
طوقچی باید تا پایان سال آینده به بهره برداری برسد، فرایند پروژه شتاب گرفته است.وی با اشاره به 
اینکه برای بررسی ابعاد پیشرفت کار پروژه، امروز در ایستگاه میدان امام علی )ع( خط دو متروی 
اصفهان یافتیم، افزود: بر اساس گزارش مسئولان و مهندسان پروژه، فرایند انجام کار خوب بوده و 
تأخیر چندانی نداشته است و به رغم تمام پیچیدگی های فنی و شرایط خاصی که این ایستگاه دارد، 
به نظر می رسد که این ایستگاه در زمان مقرر تعیین شــده به اتمام برسد. شهردار اصفهان تصریح 
کرد: پیش بینی ها حاکی از آن اســت که شهریورماه ۱۴۰۳ در این ایســتگاه شاهد حضور دستگاه 
تی بی ام خواهیم بود، برای این مهم منابع مالی لازم پیش بینی شــده است که اگر به موقع تزریق 
شود، به ســرعت انجام کار کمک بسیاری می کند.وی افزود: بر اســاس گزارش ها از پروژه، منابع 
مالی پیش بینی شده قبلی کفایت نمی کند و ما باید به فکر منابع جدید و بیشتر باشیم که درصدد 

هماهنگی و هم افزایی با دیگر نهادها هستیم.

خبر روزاخبار

  معاون شهرسازی و معماری 
شهردار اصفهان:

دولتباافزایشاختیارات
شهرداریها،سرعتاجرای
پروژههاراافزایشدهد

معاون شهرسازی و معماری شهردار اصفهان 
گفت: از نماینده دولت درخواســت داریم با 
افزایش اختیارات شــهرداری کلان شــهرها 
و مراکز اســتان ها در ســتادهای بازآفرینی 
شهرستان، ستاد بازآفرینی استان و استمرار 
برگزاری ستادهای بازآفرینی استان توسط 
استانداری ها، ســرعت شــهرداری ها را در 

اجرای پروژه ها بیشتر کند.
وحیــد مهدویــان در گفت وگو بــا خبرنگار 
ایمنا، با اشاره به برگزاری ششمین اجلاس 
رؤسای کمیسیون های شهرسازی و معماری 
شوراهای اسلامی شهرها و دومین نشست 
مشــترک معاونان شهرســازی و معماری 
شهرداری های کلان شهرها و مراکز استان ها 
به میزبانی شــهر اردبیل، اظهار کرد: استمرار 
نشســت های تخصصی در ســطح دانش و 
تخصص معاونان شهرســازی کلان شهرها و 
مراکز استان ها، بهبود همکاری و هماهنگی 
بین شهرداری های کشــور، ارائه راهکارهای 
نویــن و جدیــد در زمینه هــای مختلــف 
شهرســازی، تبادل تجربیات و دانش فنی 

و ارتقای تعامل بین شهرها مؤثر خواهد بود.
وی در تشــریح تجارب شــهرداری اصفهان 
افزود: با توجه به موضوع اجلاس ششــم، 
اقدامــات در این راســتا توســط معاونت 
شهرســازی و معماری انجام شــده است، 
همچنیــن لایحــه ای بــرای حمایــت از 
ســاختمان های ســازگار با محیط زیست 
توسط شورای اسلامی شهر اصفهان مصوب 
و دبیرخانــه ســاختمان پایــدار در معاونت 
شهرسازی تشکیل شــده است. وی افزود: 
با توجــه به اهمیت موضوع تأمین مســکن 
و اولویــت آن در برنامه هــای دولت، به ویژه 
در بافت های ناکارآمد شــهری، شــهرداری 
اصفهان اقداماتی در زمینه تدوین بسته های 
تشــویقی شهرســازی و مالی، تهیه ســند 
بازآفرینی محلات ناکارآمد انجام داده است.

 با تکمیل ایمن سازی بزرگراه شهید حبیب الهی؛

بزرگراههایمنطقه۱۳اصفهانایمنسازیمیشود
مدیر منطقه ۱۳ شهرداری اصفهان گفت: پس از اجرای پروژه ایمن سازی بزرگراه شهید حبیب الهی، منطقه ۱۳ نخستین منطقه ای خواهد بود که کل محدوده 
بزرگراهی واقع در محدوده خود را ایمن سازی کرده است .جواد کشانی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا، اظهار کرد: عملیات عمرانی ایمن سازی تردد در بزرگراه شهید 
حبیب الهی حدفاصل پل شهید مفتح تا میدان سهروردی به طول تقریبی ۱۵۰۰ متر و با اعتبار حدود ۵۰ میلیارد ریالی آغاز شده است.وی افزود: پس از اجرای 
پروژه ایمن سازی بزرگراه شهید حبیب الهی، منطقه ۱۳ نخستین منطقه ای خواهد بود که کل محدوده بزرگراهی واقع در محدوده خود را ایمن سازی کرده است .

مدیر منطقه ۱۳ شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: طی سال گذشته و امســال در این منطقه، حدود ۶۰۰۰ متر محور بزرگراه های شهید اقارب پرست و شهید 
میثمی با نصب جداول بتنی پیش ساخته و درجاریز، با اعتباری بالغ بر ۲۰۰ میلیارد ریال ایمن سازی شده اســت.وی با اشاره به اینکه به پیمانکار مربوطه، 
تذکرات لازم برای رعایت اصول ایمنی در اجرای پروژه ابلاغ شده اســت، گفت: از تمام شهروندان درخواســت داریم با رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی و 
سرعت مطمئنه در موقعیت کارگاهی، مدیریت شهری را در اجرای هرچه سریع تر این پروژه یاری کنند تا از بروز هرگونه حادثه برای شهروندان جلوگیری شود.
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در آستانه فصل سرد سال و بارش ها؛ »شهر زندگی« چقدر تاب آور است؟

پیشگیری از غافلگیری!
تبیین تاب آوری در برابر تهدیدها، شناخت نحوه تأثیرگذاری  

ظرفیت هــای مختلــف در افزایش آن و شناســایی ابعاد 
تاب آوری در شهرها است؛ با توجه به نزدیک شدن به فصل بارش ها، تاب آوری 
شــهری در زمینه بارندگی ها باید مدیریت شــود تا در زمان بحران به مشکل 

نخوریم و اصفهان نیز به عنوان شهر زندگی، از این قائده مستثنی نیست.
به گزارش خبرنگار ایمنا، امروزه شهرها با ویژگی های خاص خود همچون تراکم 
بالای جمعیتی، ویژگی های کالبدی و معماری و سیســتم های زیرســاختی 
فشــرده و مرتبط، در برابر وقوع حوادث طبیعی بسیار آســیب پذیر هستند، از 
این رو مدیریت شــهری با بهره گیــری از برنامه ریزی های مناســب، منجر به 
ارتقای ســطح فرهنگ عمومی، حفــظ ارزش های اجتماعــی و فرهنگی رفاه 
عمومی و سایر موارد شده و بستر مناســب را برای افزایش تاب آوری شهرها 

فراهم می سازند.
تاب آوری شهری موجب تقویت پایداری شهری شــده و به راهکارهای پایدار 
در فرایند توســعه پایدار منجر می شــود. توجه به مزایای تاب آوری شهری در 
راستای تقویت سیستم های شهری پایدار، عامل حیاتی در دستیابی به آینده 

مطلوب است.
به کارگیری تاب آوری شهری در مدیریت شــهرها مستلزم شناخت مفاهیم و 
نظریه های مرتبط با آن است تا اصول پایه و قابل به کارگیری آن استخراج شود، 
البته مفهوم تاب آوری به درک آسیب پذیری مناطق مختلف شهرهای بزرگ و 
کوچک کمک می کند و به عنوان یک ابزار، بهترین مقیاس مکان و شیوه مداخله 

را برای رسیدن به حداکثر سود و صرف حداقل هزینه نشان می دهد.
با توجه به تعریف بیان شده از تاب آوری شهری و در پیش رو بودن فصل سرد 
ســال و بارندگی ها، مدیریت شهری شــهرهای کشــور باید تمهیداتی را برای 
خدمت رسانی مناسب و بی کم وکاست اندیشیده باشند که شهرداری و شورای 

اسلامی شهر اصفهان نیز از این قائده مستثنی نیست.
بی شک باید تدابیری اندیشــیده شــود تا در صورت اعلام هشدار بارش های 
سنگین، ســیلاب و حتی سیل از سوی اداره کل هواشناســی استان اصفهان، 
زیرساخت های شهری نصف جهان آمادگی لازم برای مقابله با این بحران های 

طبیعی را داشته باشد.

لزوماجرایکاملطرحجامعدفعآبهایسطحیدرشهراصفهان
احمدرضا مصور، عضو کمیســیون سلامت، محیط زیســت و خدمات شهری 
شــورای اسلامی شــهر اصفهان با اشــاره به وضعیت تاب آوری شــهر زندگی 
در آســتانه فصل ســرد ســال، به خبرنگار ایمنا می گوید: با توجه به وضعیت 
بارندگی ها و بارش های کم ســال های گذشــته در شــهر اصفهان، همچنین 
وضعیت رو به خشک شدن ســفره های آب زیرزمینی در شهر و جاری نبودن 

ممتد آب در بستر زاینده رود، از نظر جاری سازی آب های سطحی و زیرسطحی، 
دچار مشکلات زیادی هستیم.

وی می افزاید: به همین دلیل، اگر میزان بارندگی یا شــدت آن رشد زیادی را 
نشان دهد، در مواجه با بارندگی دچار مشکل خواهیم بود.

عضو کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
اصفهان با بیان اینکه شهر اصفهان مزیتی به نام »مادی« دارد که دفع آب های 
سطحی را انجام می دهد، خاطرنشــان می کند: این مادی ها در بعضی از نقاط 
شهر، از بین رفته اســت و در بعضی نقاط نیز مادی وجود ندارد که این موضوع 

مشکلاتی را ایجاد می کند و مسائلی را به دنبال خواهد داشت.
وی با اشــاره به اینکه تنها راه مقابله با بحران آب  گرفتگی این است که بتوانیم 
از طریق کانال هــای دفع آب های ســطحی، آب را منتقل یا هر چه ســریع تر 
جمع آوری کنیم، خاطرنشان می کند: شــهرداری اصفهان در سال های اخیر، 
با انجام مطالعات جامع روی موضوع دفع آب های ســطحی، به موضوع قابل 
شرب کردن سفره های آب زیرزمینی توجه داشته است تا بخشی از این نزولات 
آسمانی به این سفره ها برسد و آب های سطحی به فاضلاب منتقل نشود، زیرا 

با تخلیه شبکه فاضلاب، آب حاصل از بارندگی نیز تخلیه می شود.
مصور تاکید می کند: اصفهان به دلایل متعددی همچون زیست بوم، از بین رفتن 
مادی ها و نقصان در بعضی از نقاط شهر به دلیل ساخت وسازهای غیراصولی، 
شرایط ایدئالی در مواجهه با بحران آب گرفتگی ندارد، اما آن چه که تاکنون این 
نقیصه را جبران کرده است، تلاش نیروهای فعال در حوزه های خدمات شهری 

و عمران شهرداری است که مشکل را به حداقل رسانده اند.
وی ادامه می دهد: امیدواریم با اجرای کامل طرح جامع دفع آب های سطحی 
در شــهر اصفهان، از بحران آب گرفتگی جلوگیری کنیم و از نزولات آســمانی 

استفاده بیشتری در مصارف درست داشته باشیم.

تاکنون90درصدنقاطبحرانیکهمیتواندخطرسازوموجبآبگرفتگیشود
رارفعکردهایم

احمدرضا کیانی، مدیر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شــهرداری اصفهان 
اظهار می کند: مجموعه اقدامات و توانایی های قابل اندازه گیری هر سیســتم 
شهری و ساکنان آن، برای حفظ تداوم کارکردها در طول زمان بحران، تبدیل آن 

به سازگاری مثبت و میل به سمت پایداری، تاب آوری شهری تلقی می شود.
وی با اشــاره به ظرفیت هــا و توانایی ها برای افزایش میزان تاب آوری شــهر 
اصفهان در برابر بارندگی ها و در آستانه فصل سرد سال می افزاید: حوزه معاونت 
محیط زیست و خدمات شهری شــهرداری اصفهان در سه بخش نرم افزاری، 

سخت افزاری و فکر افزاری، برنامه ریزی هایی را انجام داده است.
مدیر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: در 

حوزه نرم افزاری برنامه ریزی هایی انجام شده است تا قبل از اتفاقات و ورود به 
زمان بارش هایی که از سوی اداره کل مدیریت بحران و هواشناسی اطلاع رسانی 
می شود، آمادگی و برنامه ریزی لازم را به مناطق و حوزه های درگیر اعلام کنیم.

وی با بیان اینکه چالش های سال های گذشــته مطرح و به حوزه های مربوط 
اشاره شده است تا با برنامه ریزی، مشکلی در زمینه سیلاب های شهری متأثر از 
بارندگی نداشته باشیم، اضافه کرد: بر اساس تجربیات گذشته و برداشت های 
حوزه های عمرانی و خدمات شهری مناطق پانزده گانه، نقاط بحرانی که می تواند 
خطرساز و موجب آب گرفتگی هایی در سطح شــود را رفع می کنیم که تاکنون 

حدود ۹۰ درصد آن مرتفع شده و امیدواریم مشکل خاصی نداشته باشیم.
کیانی تاکید می کند: در حوزه ســخت افزاری نیز با توجه به تجربیات گذشته، 
تجهیزات مورد نیاز در زمان بحران و ســیلاب های شــهری، تهیه شده است و 
علاوه بر کف کش، خودمکش و سایر ملزومات سخت  افزاری مورد نیاز، شش 
دستگاه خودمکش ۶ اینچی برای ســازمان آتش نشانی خریداری و مباحث 

عمرانی نیز برای رفع نقاط آب گرفتگی انجام شده است.
وی اضافه می کنــد: همچنین خریدهــای ســخت افزاری، اقدامات عمرانی 
و احداث ســپتیک ها انجام و ضمن اینکــه آمادگی ســخت افزار موجود نیز 
بررسی شده است، به طور تقریبی تمام سیستم ها آماده به کار است و مشکلی 
نخواهیم داشــت.مدیر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شهرداری اصفهان 
ادامه می دهد: در کارگروه سیلاب های شهری در زمینه نیروی انسانی مناطق، 
حدود ۱۰۰ اکیپ مواجهه با سیلاب، با حدود ۱۰۰۰ نیرو برنامه ریزی شده است 
که در شیفت های مختلف آمادگی دارند و برنامه زمان بندی برای آن ها از قبل 
اعلام شده اســت.وی با بیان اینکه ســتاد بحران هر منطقه، به همراه نیروی 
انسانی، تجهیزات مورد نیاز و اقداماتی که باید انجام شود، آماده است، اضافه 

می کند: به همین منظور، طی هفته های گذشــته رزمایش مواجهه با سیلاب و 
آب گرفتگی را در چهار نقطه شهر اصفهان که در گذشته شاهد آب گرفتگی آن ها 
بودیم، برگزار کردیم.کیانی با اشــاره به برگزاری رزمایش آب گرفتگی در شهر 
اصفهان می افزاید: این رزمایش در محدوده بزرگراه های شهیدان اقارب پرست، 
کشوری و آقابابایی و پل شهید چمران با حضور امکانات سخت افزاری، نیروی 
انسانی و نهادهای امدادرسانی و شرکت های خدمات رسان همچون آبفا، برق و 
گاز و مسئولان شهری و استانی از جمله »مهدی بقایی« معاون محیط زیست 
و خدمات شهری شــهردار اصفهان، »محمدعلی احمدی« فرماندار اصفهان و 
»منصور شیشه فروش« مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان برگزار شد 
که حضور میدانی این مسئولان، نشان از اهمیت این رزمایش داشت تا بدانیم 
چه سطحی از آمادگی در فصل بارش های پیش رو داریم که با نمره بسیار خوبی 

از نگاه مدیران استانی مواجه و آمادگی ها برقرار بود.
وی با بیان اینکه در رابطه با نکاتی که باید به اطلاع حوزه های مختلف برســد، 
مکاتبات لازم انجام شد و همکاران سازمان های آتش نشانی و خدمات موتوری 
آمادگی لازم را دارند، ادامه می دهد: ســازمان خدمات موتوری در چهار نقطه 
از شهر نیروهای خود را به همراه نماینده ســازمان مستقر کرده است و پس از 
ساعت اداری شیفت بندی شده است، همچنین ســازمان آتش نشانی نیز به 
همت نیروهای زحمتکش خود در صحنه حضور دارد و در مواجهه با سیلاب ها و 
بحران های پیش رو کمک خواهد کرد.مدیر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل 
شهرداری اصفهان اظهار امیدواری می کند: بارش های الهی در فصل پیش رو، 
منشأ اثرات و برکات خوبی در شــهر اصفهان باشــد و بتوانیم از این نعمت ها 
به نحو مطلوب استفاده کنیم و با مدیریت و برنامه ریزی، بارندگی های توأم با 

خوشحالی برای شهروندان داشته باشیم.
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ســی و پنجمین جشــنواره بین المللی فیلم های کودکان و 
نوجوانان طی مراسمی با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و رئیس سازمان سینمایی در سالن مرکز همایش های بین المللی اصفهان 

افتتاح شد.
آیین افتتاحیه ســی و پنجمین جشــنواره بین المللی فیلم هــای کودکان 
و نوجوانــان از ســاعت 1۹:30 روز جمعه 14 مهرماه با حضــور محمدمهدی 
اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی، محمد خزاعی رئیس سازمان 
ســینمایی، مدیران و مســئولان برگزاری جشــنواره، هنرمندان و کودکان و 

نوجوانان در سالن مرکز همایش های بین المللی اصفهان برگزار شد.
این مراســم که با اجرای محمد سلوکی و احســان مهدی آغاز شد، پس از 
تلاوت قرآن یک کار نمایشــی ویژه افتتاحیه جشنواره روی صحنه رفت و در 
ادامه پس از پخش کلیپی با حضور عروسک های خاطره انگیز ایران و جهان، 
عروسک های تن پوش و شخصیت های عروســکی از ملل و اقوام گوناگون 
روی صحنه حاضر شدند که شــور و شــوق فراوانی را در مخاطبان کودک و 

نوجوان شرکت کننده در مراسم افتتاحیه ایجاد کردند.
سپس دو هنرمند جوان نسخه ای سنتی با همراهی سازهای تار و آکاردئون از 
موسیقی ماندگار فیلم »خواهران غریب« )کیومرث پوراحمد( را اجرا کردند.

محمد سلوکی مجری این برنامه، ضمن عرض خوش آمدگویی به مهمانان 
افتتاحیه، از مسئولان شــهر اصفهان بابت فراهم آوردن شرایط دوباره برای 

برگزاری این جشنواره در این شهر تشکر کرد.

جشنواره کودک و نوجوان؛ بخشی از هویت فرهنگی و هنری مردم اصفهان
در ادامه مجید زین العابدین دبیر جشــنواره روی ســن حاضر شــد و طی 
سخنانی گفت: خدا را شاکرم که فرصتی به دست آمد تا این جشنواره دوباره 

در شهر اصفهان برگزار شود.
وی افزود: ســینما هنر متعالی و جامعی اســت که علاوه بــر وجوه هنری، 
تکنیکی و حرفه ای، از علوم انســانی و علوم تربیتی نیز الهام گرفته اســت. 
سینما کلید پیشرفت کشور است و سینمای کودک و نوجوان به همین نسبت 
می تواند راهنمای بچه های ایران زمین برای حرکت در مسیر پیشرفت باشد. 
شعار جشنواره امسال هم با همین رسالت و نگرش، تنقیح و تهذیب یافت؛ 
بچه ها کمال طلب، حقیقت جو و آرمان خواه هســتند و میل صعود به قلّه ها را 
دارند. اینک پس از چهار سال فترت، چراغ جشنواره فروغ دوباره گرفته و خانه 
جشنواره بار دیگر سرشار از شور و شــوق کودکان و نوجوانان است. جشنواره 
فیلم های کودکان و نوجوان پس از چهار دهه به بلوغ رسیده و بخشی از هویت 

فرهنگی و هنری مردم اصفهان شده است .
دبیر سی و پنجمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان عنوان 
کرد: اصفهان، شهر زندگی است. شهری که نمادی از عقبه تمدنی و فرهنگی 
ما ایرانیان است و همه به داشتن اصفهان در قلب ایران عزیز افتخار می کنیم؛ 

اصفهان شهر فرهنگ و هنر، دیار صنعت و علم و بلاد ایمان و اخلاق است.
وی اظهار کرد: در جشنواره امسال بیش از 55۹ فیلم متقاضی اولیه حضور 
بودند که بهترین های آنها به 4 بخش رقابتی بلند و کوتاه در حوزه ملی و بین 
المللی راه یافتند و در داوری قرار گرفتند. درخواست 200 فیلمساز از 40 کشور 
جهان نشان داد فرهنگ و هنر ایران زمین و دیپلماسی فرهنگی ما در ضمیر 

هنرمندان آزاده دنیا احترام خاص خود را دارد.
زین العابدین گفت: جشــنواره ســی و پنجم فرصتی نو بــرای توجه به آثار 
و تولیدات ســینمای کودک و نوجوان اســت تا تولید و اکــران ویژه بچه ها، 
جلوه ای تازه  بگیرد. برگزاری دوباره جشــنواره در اصفهــان مرهون تاکید و 
دســتور ویژه وزیر محترم فرهنگ  و ارشاد اســلامی، برنامه ریزی راهبردی 
سازمان سینمایی، پیگیری و عزم مسوولان خدوم استان اصفهان ، همدلی 
و همراهی  اعضای محترم شورای شــهر، شهردار فرهیخته اصفهان، سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری، مدیران شهری و از مهمتر خواست مردم و بچه های 
اصفهان بود که چراغ جشنواره دوباره فروزان شود. از همه عزیزانی که شرایط 
شایسته نام این جشنواره بین المللی متناسب با نام بلند ایران و شأن نیکوی 

مردم را فاهم کردند ، تشکر می کنم.
کمال حیدری، معاون فرهنگی شهردار و رییس سازمان فرهنگی و تفریحی 
و ورزشی شهرداری اصفهان در ادامه روی صحنه رفت و گفت: خوشحالم که 
دوره سی و پنجم مجددا در اصفهان برگزار می شود و این امر موجب جنب و 

جوش در جوانان اصفهانی برای حرکت به سمت قله می شود.
او ادامه داد: سه نسل تلاش کردند تا جشنواره به نقطه فعلی برسد. رسیدن 
به قله فراز و نشــیب هایی دارد که بــا انرژی کودکان و نوجوانــان آن را فتح 
می کنند. امیدوارم میزبان شایســته ای باشــیم و تــلاش داریم در محلات 

اصفهان برنامه ای را شروع کنیم تا این نشــاط در برنامه های آتی به سراسر 
ایران تسریع پیدا کند.

حیدری گفت: امســال برنامه برگــزاری المپیاد را داریــم. همچنین برای 
معلولان و کودکان ســرطانی و کودکان کار برنامه های ویژه ای در نظر گرفته 
شده است. امیدوارم هر چه زودتر بتوانیم پروانه ها را به حرکت در آوریم و به 

اهداف خود برای پیشرفت دست پیدا کنیم.
در ادامه سلوکی از وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی دعوت کرد تا روی صحنه 

حاضر شود.

ایجاد زنگ سینما در مدارس
محمدمهدی اسماعیلی در ابتدای سخنانش اظهار کرد: خدا را شاکرم که در 
چنین ایام مبارکی و در این روز شــریف و در این شهر کم نظیر، اصفهان مهد 
فرهنگ و هنر و تمدن حاضر شدیم. جشنواره بزرگ کودک و نوجوان بهانه ای 
برای گردهمایی فرزندان خوب ایران زمین اســت که نگاه به فتح قله دارند. 
انقلاب اسلامی ایران با عمری بیش از 60 سال در هر دوره و نسلی، فرزندان 
بزرگی را پرورش داده و تربیت کرده. اصفهان مهد شهدای والامقام بوده است 

که تاریخ پر افتخار را ورق زده اند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: 24 هزار شــهید اصفهان را به پایتخت 
فرهنگ شهادت ایران زمین تبدیل کرده است. ستارگانی چون شهید خرازی 
و شهید دیانی بزرگانی هستند که هر یک از آن ها برای یک جامعه رو به جلو 
چون مشعلی فروزان، راه را نشــان می دهند. علمای اصفهانی در طی قرون 
و اعصار این شهر را به شهری برای پیشرفت و تجلی فرهنگ شهادت تبدیل 
کرده اند. کــودکان عزیز امروز وارث چنین ســرمایه غرور آفرینی هســتند. 
کودکان برای سرافرازی، اســتقلال و ســربلندی، وارث افرادی هستند که 
جان های عزیز خود را هدیه کردند و امروز در آستانه چهل و پنجمین سالگرد 

پیروزی انقلاب اسلامی در این شهر و این سالن بی نظیر حاضر هستیم.
وی ادامه داد: من بــه اصفهانی ها بــرای افتخارآفرینی های متعدد تبریک 
عرض می کنم. آن ها مایه غرور و افتخار هستند. برای اصفهان و تاریخ پر از 
غرور و افتخار واژگان ناتوانند و نمی شود با کلمه این جایگاه را برای مهد تمدن 
توصیف کرد. سی و پنجمین جشنواره در این سالن که به نام امام خامنه ای 
رهبر معظم انقلاب اسلامی نامگذاری شده کلید می خورد و امشب میزبانان 

شما کودکان و نوجوانان سرزمین ما هستند.
اســماعیلی گفت: ما در دولت بنا را بر این قرار دادیم که حوزه فرهنگ و هنر 
در جایگاه اصلی خود قرار بگیرد و پیشتاز باشــد. دولت انقلابی تلاش دارد 
کشــور بر ریل انقلاب و فرهنگ آن حرکت کند. کمبودهابی وجود دارد و باید 
مسیرها و روش ها اصلاح شود. در حوزه کودک و نوجوان قصد سرمایه گذاری 
داریم چراکه پیشرفت ها از همین نقطه و با محوریت کودکان و نوجوانان آغاز 
می شود. حضور کودکان و نوجوانان برای تحقق این مهم، یک ضرورت است.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با بیان اینکه امروز همه مدیران و معاونان 
وزارتخانه همراه من هستند تا در چنین جایگاهی خدمت کودکان اعلام کنیم 
ما در حوزه فرهنگ و هنر تمرکزمان در آموزش این نسل غرور آفرین است، 
گفت: در شورای عالی ســینما هماهنگی بین وزارتخانه های مختلف حاصل 
شده و قصد داریم با اتحاد یکدیگر فضا را در اختیار کودکان و نوجوانان قرار 

دهیم. دولت انقلابی قصد دارد فرهنگ و هنر در جایگاه درست قرار گیرد.
وی افزود: وزارت آموزش و پرورش و وزارت ارشاد موضوع ارتقای هنر برای 
کودکان را دنبال می کنند و به زودی زنگ ســینما در مدارس اتفاق می افتد. 
موضوع تولید فیلم های کودک و پویانمایی از اولویت های ما اســت. امسال 
هم یک فیلم پویانمایی ســالن ها را شلوغ کرده است. بنا داریم این بال ها را 

توسعه دهیم و این مهم رخ می دهد.
اسماعیلی ادامه داد: در حوزه کتاب و نشریات و تئاتر و موسیقی و فیلم باید 
برنامه ریزی هایی برای تربیت نســل جدیدی از هنرمندان بر مبنای تعالیم 
والای نظام اسلامی قرار گیرد و جشنواره اصفهان گام مهمی در آغاز این مسیر 
نورانی است. از خوبانی که برای برگزاری این جشــن با شکوه تلاش کردند 
ممنونم. از ســیدرضا مرتضوی اســتاندار اصفهان ممنونم. از شهردار و سایر 
مدیران استان و مدیران سازمان سینمایی و بنیاد ســینمایی فارابی تشکر 
می کنم و این جشنواره را نقطه آغازی برای خلق رویدادهای جدید و مهم در 

عرصه کودک و نوجوان قرار خواهیم داد.
پس از اجرای موسیقی زنده انیمیشــن های خاطره انگیز »پلنگ صورتی« و 
»فوتبالیست ها« مهدی ســلوکی مجری این مراسم گفت: ویژگی جشنواره 
فیلم کودک این است که بچه ها داور این جشنواره هستند و در هر دوره نقش 
آن ها جدی تر می شود. در هر دوره تعدادی از کودکان و نوجوانان به عنوان داور 

شناخته می شوند و با کارشناسی های خود نتایج را تعیین می کنند. بیش از 
نهصد نفر از کودکان و نوجوانان داور این جشنواره هستند.

در ادامه افتتاحیه، ســرودهای کودکانه به صورت زنده اجرا شد و با همراهی 
بچه ها همراه بود و سپس با شمارش معکوس سال سینمای کودک و نوجوان 

به صورت نمادین تحویل شد.
در بخشی دیگر از افتتاحیه سی و پنجمین جشــنواره بین المللی فیلم های 
کودکان و نوجوانان، مجریان برنامه پرمخاطب »ســر سفره خدا« که سحر 
ماه رمضان ویژه روزه اولی ها پخش می شــود، روی صحنه حاضر شــدند و 

ترانه هایی را با بچه ها همخوانی کردند و لحظات مفرحی به وجود آوردند.
سپس سلوکی مجری این مراسم گفت: مسعود روشن پژوه، خاله شادونه 
و گروه رنگین کمان در ایام جشــنواره برنامه هایی را برای کودکان اصفهانی 

اجرا خواهند کرد.
در ادامه ترانه و موســیقی ماندگار مجموعه »خونــه مادربزرگه« به صورت 

زنده اجرا شد.
در بخش بعدی این مراســم، کلیپی از فیلم های تاریخ ســینمای کودکان و 

نوجوانان ایران پخش شد که توسط هوش مصنوعی تولید شده بود.
در ادامه افتتاحیه جشنواره 35، محمد ســلوکی مجری مراسم گفت: شعار 
جشنواره امسال »بچه ها به سمت قله« است و می خواهم از بچه ها بپرسم 
بلندترین قله ایران در کجاست؟ ســلوکی به میان جمعیت بچه ها رفت و از 
آن ها سوالاتی درباره قله دماوند و ملزومات صعود و رسیدن به قله پرسید. 
او سپس گفت: برای رســیدن به قله در درجه اول باید آرزوی رسیدن به قله 
را داشته باشیم. سلوکی از فرزند شــهید حججی هم سوالاتی درباره صعود 

به قله پرسید.

او یادآور شــد: فرزندان شــهیدان بزرگواری در مراســم افتتاحیه جشنواره 
حاضر هستند.

ســلوکی ادامه داد: برای صعود به قله باید برنامه ریزی کــرد و دانش آن را 
داشت و راهنما و هم نورد نیاز است که ما را در رسیدن به موفقیت کمک کند. 
در کشور ما برای رسیدن به موفقیت باید به دنبال کسب مسیرهای موفقیت 

بود. وظیفه بچه ها دانستن، آگاه بودن و رسیدن به قله است.
در ادامه مراسم کلیپی با تم پوستر جشنواره امسال پخش شد که در هر کدام 
از تصاویر، کودکان و نوجوانان عکس هایی از شــهدای گرانقدر شهر اصفهان 

را در دست داشتند.
در ادامه گروه سرودی متشــکل از کودکان دختر و پسر که لباس های اقوام 
مختلف را بر تن داشــتند روی صحنه حاضر شــدند و ترانــه ای با زبان ها و 

گویش های مختلف ایران زمین با مضمون »ایران« را اجرا کردند.
در ادامه ســلوکی درباره المپیاد فیلمســازی این دوره از جشــنواره گفت: 
هفتمین دوره المپیاد فیلمســازی نوجوانان ایران همزمان با جشنواره سی 
و پنجم شــروع شــده اما در پاییز و زمستان برگزار می شــود و علاقه مندان 

می توانند برای ثبت نام در سایت بنیاد سینمایی فارابی نام نویسی کنند.
او گفت: امشب نقطه آغاز این جشنواره اســت و امیدوارم در طول جشنواره 
خاطرات خوبی برای همه باقی بماند و باید مسیری برای کودکان ایجاد کنیم 
که نسل آینده سرشار از شــادی، شــور، امید، علم و آگاهی باشند و بتوانند 
قله های علم و ایمان را فتح کنند. در بخش پایانی مراسم، پرفورمنسی توسط 
تک بازیگر نوجوان و با استفاده از قابلیت های ویدئو وال اجرا شد و با پرواز 
پروانه ها و پخش موسیقی، آتش بازی و اهتزاز پرچم ایران سی و پنجمین 

جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان رسما افتتاح شد.

با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در اصفهان؛ سی وپنجمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان ونوجوانان افتتاح شد

پیش به سوی قله ها
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